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OPERASYON'MU 
VAR!.
Ligin ikinci yarısına fırtına gibi 
başlayan Fenerbahçe'de Trabzonspor 
maçı ile başlayan hakem hataları için, 
operasyonmu var! Sorusu hakim.
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DenizBank’ın İstanbul’daki genel merkezin-
de gerçekleştirilen imza törenine TFF Başkanı 
Nihat Özdemir, DenizBank Genel Müdürü 
Hakan Ateş, A Milli Takım Teknik Direktörü 
Şenol Güneş, TFF 1. Başkan Vekili Servet 
Yardımcı, TFF Yönetim ve İcra Kurulu Üyesi 
Ali Düşmez, yönetim kurulu üyeleri Mustafa 
Çağlar, Alkın Kalkavan, Selim Soydan, İsmail 
Erdem, genel sekreter Kadir Kardaş, A Milli 
Takım Teknik Direktörü Şenol Güneş ile A 
Milli Takım Kaptanı Emre Belözoğlu katıldı.

Sözleşmenin süresinin 3 yıl olduğu ve tüm 
erkek milli takımlarını kapsadığı açıklandı.

DenizBank Genel Müdürü Hakan Ateş, 
Türkiye Futbol Federasyonu (TFF) ile iş birlik-
lerine ilişkin, “Anlaşma kapsamında tüm erkek 
milli futbol takımlarının sponsorluğunu üstlen-
dik. Sözleşme süresi 3 yıllık dönemi kapsıyor.” 
dedi. 

Ateş, DenizBank ile TFF iş birliği anlaşma-
sı imza töreninde yaptığı konuşmada, 5. kez 
Avrupa Şampiyonası vizesi alan milli takımı 
kutladı.

İlk kez bir maç kala gruptan çıkmayı garan-
tileyen, son 12 yılın en fazla puanını toplayan 
ve iç saha maçlarını gol yemeden tamamlayan 
milli takımın, Euro 2020 yolunda herkese 
güven aşıladığını ifade eden Ateş, şunları kay-
detti:

“Yolumuz açık, sonu kupa olsun. Deniz-
Bank olarak kuruluşumuzdan bu yana ülke-
mize, insanımıza, kısacası geleceğimize katkı 
yapacak tüm girişimlerin yanında olduk. Bu 
bağlamda kitleleri peşinden sürükleyen spora, 

özellikle de sporun ana finansörü konumunda-
ki futbola desteğimizi aralıksız sürdürdük. 15 
yıl önce dünya spor ekonomisinin değeri 50 
milyar doların altında iken, bugün 100 milyar 
doların üzerindedir. Türkiye’de ise büyüklüğü 
1 milyar doları bulmuştur. Takımların sadece 
yayın gelirlerine dahi baktığımızda, 1994’te 
30 milyon dolar olan gelir, bugün 500 milyon 
dolara, yani 17 katına yükselmiş durumdadır. 
Gelirlerdeki artışın spora yansıması, futbolun 
sporun dinamosu olarak diğer bütün olimpik ve 
amatör dalları beslemesi Türk sporuna ve Türk 
insanının spora eğilimine katkı sunmuştur.”

Hakan Ateş: “[Türk futboluna] 300 milyon 
dolar seviyesinde finansmanımız var”

Hakan Ateş, anlaşma kapsamında tüm er-
kek milli futbol takımlarının sponsorluğunu 
üstlendiklerini aktararak, “Sözleşme süresi 3 
yıllık dönemi kapsıyor. Bizim açımızdan şanslı 
bir dönem. İnşallah Euro 2020 ve Katar 2022 
Dünya Kupası dönemi var.” dedi.

2014 yılından bu yana milli takım banka 
sponsorluğunu ilk kez DenizBank’ın üstlen-
diğini belirten Ateş, Euro 2020’nin, Avrupa 
Şampiyonası organizasyonunun 60. yıl dönü-
müne denk gelmesi dolayısıyla tarihte ilk kez 
12 ülkede düzenleneceğini ve milli takımın, 
açılış karşılaşmasını Roma’da oynayacağını 
söyledi.

DenizBank’ın Türk sporuna, milli takımlar 
düzeyinde destek vermeye devam ederken, di-
ğer spor dallarını da ihmal etmediğini belirten 
Ateş, şunları kaydetti:

“4 büyükler başta olmak üzere tüm süper 

lig takımlarımızı finansman, kart iş birlikleri 
ve sponsorluklarımızla destekliyoruz. Türk 
futbolunu 500 milyon dolar mertebesinde 
fonluyorduk ama son dönemde alınan yeni 
düzenlemelerle şimdi 300 milyon dolar seviye-
sinde finansmanımız var. 14 spor kulübümüze 
finansman sağlıyoruz. Finansman desteğinin 
yanı sıra 19 spor kulübümüzde Bonus markalı 
kulübe özel tasarlanan kredi kartı iş birlikleri-
miz mevcut. Böylece taraftarların yapacağı her 
harcamada spor kulüplerimize katkı sunulması-
na aracı oluyoruz.» 

Bir gazetecinin, diğer bankalardan da spon-
sorluk talebinin olup olmadığına ilişkin sorusu 
üzerine Ateş, “Çok talipli olduğunu şahsen 
biliyorum.” dedi.

TFF ile DenizBank arasında ana 
sponsorluk sözleşmesi imzalandı

Anlaşma kapsamında DenizBank, tüm erkek milli futbol takımlarının sponsorluğunu üstlendi.
Türkiye Futbol Federasyonu (TFF) ile DenizBank arasında ana sponsorluk sözleşmesi imzalandı. 
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Nihat Özdemir: “Dünya klasmanında ilk 10 
hedefimize adım adım ilerliyoruz”

İmza töreninde konuşan Nihat Özdemir, 
«Türkiye Futbol Federasyonu olarak bugün 
burada, finans dünyasının köklü bankalarından 
DenizBank ile çok önemli bir iş birliğine imza 
atmanın heyecanını yaşıyoruz.” dedi. 

DenizBank ile yeni bir yolculuğa çıktıklarını 
ve bundan dolayı çok mutlu olduklarını söyle-
yen Özdemir, şöyle konuştu:

“DenizBank, Avrupa Şampiyonası finalle-
rinde mücadele edecek A Milli Futbol Takı-
mı’mızın sponsorları arasına girmiş bulunmak-
tadır. Bu anlaşma vesilesiyle değerli katkıları 
ve bizlere duydukları güven için DenizBank’a 
çok teşekkür ediyoruz. Kendilerinin bu des-
tekleri, Avrupa Futbol Şampiyonası finalleri 
öncesinde, bizleri daima gururlandıran milli 
takımımızın gücüne güç katacaktır. İnşallah 
DenizBank ve tüm sponsorlarımızla birlikte, 
önümüzdeki turnuvalarda istikrarlı başarıyı 
yakalayıp büyük hedeflerimize ulaşacak ve 
ülkemize önemli mutluluklar yaşatacağız.”

Güçlü sponsorluklarla federasyonun gelir-
lerini arttırdıklarının altını çizen TFF Başkanı, 
“Bu iş birliklerimiz, devletimizin destek ve 
yatırımları ile birleşince uluslararası başarıları-
mızın yolu da açıldı. Bu süreçte, değerli hoca-
mız Şenol Güneş ile birlikte heyecanını yaşa-
dığımız 2002 Dünya Kupası üçüncülüğümüzün 
yanı sıra, EURO 2008’de yarı final coşkusunu 
tattığımız Avrupa Şampiyonası finallerine 5. 
kez katılıyoruz. Dünya klasmanında ilk 10 
hedefimize adım adım ilerliyoruz. Avrupa 
Futbol Şampiyonası finallerini, başarı çıtamızı 
yükseltmek için bir fırsat olarak görüyoruz.» 
ifadelerini kullandı. 

“A Milli Futbol Takımı’mız, teknik direk-
törümüz ve teknik ekibimiz, sponsorlarımız, 
futbol ailesi ve Türk halkının ortak sinerjisiyle 
hep birlikte bu yaza damga vuracağımıza ina-
nıyoruz.” diyen Özdemir, “Bu birlik ve bera-
berlik; EURO 2020’de bizi başarıya taşıyacak, 
sonraki turnuvaların da kapılarını açacaktır. 
Sponsor ailemize katılan DenizBank’a aramıza 
hoş geldiniz diyor, bu anlaşmanın hayırlı uğur-
lu olmasını temenni ediyorum. Katılımlarınız 
için sizlere teşekkür ediyor, saygı ve sevgileri-
mi sunuyorum.” değerlendirmesinde bulundu.

Nihat Özdemir, her dönemde milli takımda-
ki teknik ekip ve oyuncuların ellerinden gelen 
tüm gayreti ortaya koyduğunu dile getirerek, 
şöyle devam etti:

“2002 ve 2008’deki başarıları inşallah yaka-
larız. Gruptan çıkma yönünde milli takımımız 
büyük bir performans gösterdi. Kendi sahamız-
da gol yemedik. Hepinizin bildiği gibi Fran-
sa’ya gittik, Fransa’daki son Dünya Kupası’nın 
şampiyonu ile 1-1 berabere kalarak döndük. 1 
maç kala gruptan çıkmayı garantiledik. Başarılı 
bir şekilde devam ettik ama bence esas başarıyı 
finallerde göstermemiz gerek. Hedeflerimiz var 
inşallah Allah da yardım eder yürürüz. Bundan 
önceki her milli takımın ve teknik direktörün 
başarılı olduğuna inanıyorum.”

Sponsorluklar yönünden oldukça verimli 
bir dönem geçirdiklerini vurgulayan Özdemir, 
“Rakam vermem ama rekor kıracağımızı söyle-
yebilirim. Daha birçok sponsorluk anlaşmasını 
yakın zamanda sizlere açıklayacağız. Alkın 
Kalkavan kardeşimiz bu konuda çok büyük 
çaba sarfediyor. Daha birçok önemli müjdeler 
vereceğiz.” diye konuştu.

TFF Başkanı, “Yayın gelirlerinde TFF’nin 
payı yüzde 12’den yüzde 4’e düştü. Bu açığı 
yeni sponsorluklarla kapatabiliyor musunuz?” 
sorusuna ise şu yanıtı verdi:

“Yayın haklarından TFF’nin aldığı pay yüz-
de 12 idi, geçen yönetim döneminde aldığımız 
kararla futbol takımlarımıza daha çok destek 
olsun diye yüzde 8 hakkımızı kulüplere bırak-
tık. Yayın gelirinin 500 milyon dolar olduğunu 
düşünürsek yüzde 8 kayıp 40 milyon dolar 
ediyor. Buna rağmen federasyonumuzun büt-
çesini planladık, yaptık, arkadaşlarımızın üstün 
çalışmaları ve aldığımız sponsorluklar ve diğer 
çalışmalarla bu açığı kapatmaya çalışıyoruz. 
Bu kulüplerimizin isteğiydi.”

Nihat Özdemir, harcama limitleriyle ilgili 
gelen bir soruyu ise yarın basın toplantısı dü-
zenleyeceğini ve buna kapsamlı yanıt verece-
ğini de belirterek, “Lisans kurulunun verdiği 
kararlar ve 1 transfer dönemini çok başarılı 
şekilde atlattığımıza inanıyoruz. Yarın detayla-
rı veririz.” şeklinde görüş belirtti. 

Şenol Güneş: «Bizim işimiz futbol»
A Milli Futbol Takımı Teknik Direktörü Şe-

nol Güneş, futbolun çok büyük bir ekonomik 
boyutunun da olduğuna dikkati çekerek, “Sa-
yın başkanımız futboldan bahsetti, futbol da 
ekonomiyi ilgilendiriyor. Bizim işimiz futbol. 
Çocukluğumuzdan beri bizim mesleğimiz bu 
ama paranın da gelmesi bizi sevindiriyor. Mes-
lek olarak bu işi severek yaptık, güzel bir mes-
lek, üstüne de para gelince iyice güzelleşiyor 
ama en önemlisi bu ambiyans. Buna benzer bir 
kalabalığı yarı finalde Brezilya maçında gör-
müştüm ama o zaman işin sonuna gelmiştik, şu 
an işin başındayız, Avrupa Şampiyonası öncesi 
böyle üst katılımla olan, böyle heyecanla dolu 
bir aile olduğumuzu düşünüyoruz. Çok büyük 
bir eksiğimiz paraydı, şimdi de DenizBank’la 
beraberiz.” yorumunu yaptı.

“Küresel bir başarıya ihtiyaç var, bu takım 
için de banka için de geçerli. Aynı zamanda 
sponsorların kaliteli markalar olması bizi zen-
ginleştiriyor.” sözlerini kullanan Güneş, şöyle 
konuştu:

“Geçmişte böyle bir şey yoktu, Dünya Ku-
pası’na giderken yalnızdık. Bugün birlikteyiz, 
o yüzden bir korkum var. İnşallah beklentiye 
cevap veririz. Avrupa Şampiyonası önemli ama 
Dünya Kupası da çok önemli. Bu çocuklar çok 
karakterli, ülkemizi temsil için orada olacaklar. 
Yetenekli ve karakterli oyuncuların başarısı 

için desteğe ihtiyaç var. Onu da bekliyoruz. 
Yeni bir şeyler sunmak istiyoruz. Takdiri ila-
hi, tıpkı 2002’de Brezilya ile yaptığımız maç 
gibi. İnşallah ilk 3’e gireriz. Ülkemizde zaman 
zaman futbolda kaoslar var ama her şeyin 
üzerinde milli takım var. Herkesin sorumluluk 
duyduğu bir düzen bekliyoruz. Ailemiz dostla-
rımızla bir araya geliyoruz ama bankamızı seç-
tiğimiz zaman DenizBank’ı seçtiğimiz zaman 
çok daha iyi olacağını düşünüyoruz.” 

Emre Belözoğlu: “Beraber kazanacağımız 
ve kaybedeceğimiz bir sürecin olması gereki-
yor”

A Milli Takım Kaptanı Emre Belözoğlu da 
sponsorluk anlaşmalarının milli takım için öne-
mine değinerek, şu ifadeleri kullandı:

“DenizBank ailesinin Türk futboluna verdiği 
katkıyı net bir şekilde bildiğim için bu sponsor-
luk anlaşmasının hayırlı olmasını temenni edi-
yorum. Aile olabilmek, kalabilmek çok önemli. 
Federasyonda hocamızla beraber Türk futbolu 
için elimizden geleni saha içerisinde yapmaya 
çalıştık. Son dönemde yakaladığımız başarının 
en önemli sebebi içeride oluşturduğumuz sami-
mi aile ortamıydı. Büyük bir aileyiz dediğimiz-
de herkesi işin içine katmak istiyorum. Beraber 
kazanacağımız ve kaybedeceğimiz bir sürecin 
olması gerekiyor. Böyle sponsorluk anlaşma-
ları çok önemli. İnşallah beraber gittiğimiz bu 
turnuvadan başarı ile döneriz.”

Sponsorluk töreni karşılıklı hediye takdimi 
ve fotoğraf çekimi ile sona erdi.



Cemil 
TURAN

Ligin ikinci yarısına Fenerbahçe, Trab-
zonspor maçına kadar çok güzel başlamıştı. 
Rüzgarı tam arkasına alan sarı lacivertlileri 
yine durdurmaya kalktılar.

Son 10 senedeki tiyatro yine sahneye alın-
dı. İlk önce Trabzon’da ince ince doğrandı 
Fenerbahçe. Ardından Kadıköy’deki Alanya 
maçı inanılmazdı. O son dakikadaki penaltı 
pozisyonu uzaydan bile görülür. Ama hakem-
ler hem çıplak gözle hem de VAR başında 
göremediler.

2 haftada Fenerbahçe’nin 3 puanını çal-
dılar. Transfer döneminde de limitlerle yine 
Fenerbahçe’nin önü kesildi.

Bu ligin sonunu çok merak ediyorum. Fe-
nerbahçe taraftarı, yönetimi ve en önemlisi 
futbolcular asla mücadeleden vazgeçmemeli. 
Fenerbahçe çok büyük bir camiadır. Ne dö-
nemlerde nasıl şampiyonluklar kazanıldı. Ola-
sı şampiyonluk en değerliler arasında yerini 
alacaktır. 

Galatasaray maçından sonra fikstür avan-
tajı Fenerbahçe’ye geçiyor. Seri galibiyetlerle 
Fenerbahçe ligin sonunda 20. Şampiyonluğu-
nu kazanabilir. “Bize kazandırmayacaklar” 

gibi açıklamalarda kaçınmalıyız. Bu açıkla-
malar hem taraftarı hem de futbolcuları düşü-
rür. 

Yazımın sonunda Fenerbahçe Beko ile ilgi-
li bir şeyler demek istiyorum. Sezona oldukça 

kötü başlayan takım, Maccabi maçını saymaz-
sak epey toparlandı. Fenerbahçe Beko ilk 8’e 
kendini eminim ki sokacaktır. Sonra sakatlık-
lar olmaz ise Final Four ve kupa için de şanslı 
olduğunu düşünüyorum.

Operasyon VAR!.

Servet Yardımcı, 30 Mayıs’ta İstanbul’da 
yapılacak Şampiyonlar Ligi finali için Atatürk 
Olimpiyat Stadı’nın UEFA’dan tam not aldığını 
açıkladı.

TFF’nin internet sitesine açıklamalarda 
bulunan Türkiye Futbol Federasyonu Birin-
ci Başkan Vekili ve UEFA Yönetim Kurulu 
Üyesi Yardımcı, amaçlarının Türkiye olarak 
bu önemli organizasyonu başarıyla gerçekleş-
tirmek olduğunu belirterek, “Arkadaşlarımız 
neredeyse haftanın yedi günü 24 saat çalışıyor. 
UEFA’nın yaptığı son incelemelerde, Atatürk 
Olimpiyat Stadı ve yapılan hazırlıklar tam not 
almıştır. Umarım bu final, bundan sonra gele-
cek önemli organizasyonların habercisi olacak-
tır.” ifadelerini kullandı.

UEFA heyeti tarafından üç gündür incelenen 
Atatürk Olimpiyat Stadı’ndaki çalışmaları ya-
kından takip eden Servet Yardımcı, stadın final 
gününe kadar her şeyi ile hazır bir hale gelece-
ğini kaydederek, “Türkiye, sadece 10 ay gibi 
kısa bir sürede iki dev final düzenliyor. UEFA 
Süper Kupa’dan sonra şimdi sıra Şampiyonlar 
Ligi finalinde. Başta Sayın Cumhurbaşkanımız 
Recep Tayyip Erdoğan olmak üzere devleti-
mizin tüm birimleri final için elinden gelen 
tüm desteğini vermiştir. TFF olarak yoğun bir 
çalışma içindeyiz. Bu çalışmalarımız, son güne 
kadar devam edecektir.” değerlendirmesinde 
bulundu.

Federasyon olarak İstanbul Valiliği, Büyük-
şehir Belediyesi ve diğer devlet kuruluşları 
ile büyük bir iş birliği gerçekleştirdiklerini 
belirten Servet Yardımcı, Atatürk Olimpiyat 
Stadı’nın şu ana kadar bütün altyapısının de-
ğiştiğini aktararak, “Soyunma odaları her türlü 
ihtiyacı giderecek şekilde yapılarak oldukça 
modern bir görüntüye sahip oldu. Loca ve VIP 
salonları yeniden elden geçirildi.” ifadelerini 
kullandı.

Stat kapasitesinin 72 bine çıktığının altını 
çizen Yardımcı, şunları kaydetti: 

“2076 adet yeni protokol koltuğu yerleşti-
rildi. Zemin çevresinde yer alan tartan pistin 
olduğu bölüm, 80 santimetre aşağıya indirildi. 
Böylece statta artık sahayı tam olarak göreme-
yen koltuk sayısı sıfıra indirildi. Dolayısıyla 
kapasite 72 bine ulaştı. Tüm bu yenilenmeler, 
UEFA Şampiyonlar Ligi standartlarına göre 
yapıldı. İç mekan ve en önemlisi saha aydın-
latılması tamamen yenilendi. Sahanın var olan 
zemini ise kaldırıldı ve yerine yepyeni tekno-
loji ile hibrit çim yapıldı. Zemin şu anda bile 
oynamaya hazır durumda.

Medya tribünündeki çalışma masaları ta-
mamen değiştirilecek. Medya alanları teknik 
altyapısı ise olduğu gibi değiştirildi. Naklen 
yayın araçlarının rahat bir şekilde çalışması 
için mevcut alan 13 bin metrekareye çıkartıldı. 
Finalist takımların VIP konuklarını ağırlama 

salonları yeniden inşa edildi. UEFA’nın ihti-
yaçlarına dayalı olarak mekanik, elektrik, bina 
yönetim sistemleri, bilgi ve iletişim sistemleri 
tamamen yenilendi. Ayrıca İstanbul Valiliği 
ile final günü, öncesi ve sonrasında alınacak 
gerekli tüm güvenlik önlemleri üzerinde yo-
ğun bir şekilde çalışıyoruz. Maça gelen tüm 
taraftarların stada ulaşımlarını rahat bir şekilde 
sağlamak amacıyla yine belediye ile yoğun 
bir çalışma içindeyiz. Ulaşım ve güvenlik için 
gerekli olan bilgileri en kısa zamanda kamuoyu 
ile paylaşacağız.”

Atatürk Olimpiyat Stadı’na 
UEFA’dan Tam Not
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Yüksek Divan Kurulu Başkanı Vefa Küçük başkanlığında Fenerbahçe Faruk 
Ilgaz Tesisleri’nde gerçekleştirilen YDK Toplantısı’na Başkan Ali Koç, Yönetim 
Kurulu Üyeleri ve Yüksek Divan Kurulu üyeleri katıldı.

Saygı duruşu ve İstiklal Marşı’yla başladı
Cumhuriyetimizin Kurucusu Gazi Mustafa Kemal Atatürk ve silah arkadaşları, 

kurucularımız, vefat eden yönetici, sporcu ve taraftarlarımız ve depremde, çığ düş-
mesinde ve uçak kazasında hayatını kaybedenler ile vatanımızın, demokrasimizin, 
milletimizin bekası için canlarını veren şehitlerimiz için yapılan saygı duruşunun 
ardından, İstiklal Marşı’nın hep bir ağızdan okunmasıyla toplantı başladı.

Plaketler takdim edildi
Kulübe üyelikte 40. ve 50. yıllarını dolduran üyelere plaketleri Başkan Ali Koç, 

YDK Başkanı ve yöneticiler tarafından takdim edildi.  
40.yıl: Can Çinay, Süleyman Aydın, Necip Baykan, Fadlı Turan, Ömer Ayhan, 

Burak Demircioğlu, Mustafa Gür, Gökhan Karabiber, İdris Kavala, Yılmaz Tavuk-
çuoğlu, İbrahim Yapıcıkardeşler, Mehmet Emin Sazak, Remzi Çekirdekçi, Mehmet 
Sadıkoğlu, Mehmet Yaşar Çağlak, İbrahim Gürhan Sayınsoy.

50.yıl: Orhan Keçeli, Mehmet Köseoğlu, Serdar Çintan, Ahmet Burhan Başoğ-
lu, Ali Sinan Büyükyüksel, Oğuz Faik Toplay.

YK Faaliyet Raporu okundu
Daha sonra Yönetim Kurulu Faaliyet raporu okunmasına geçildi. Genel Sekreter 

Burak Çağlan Kızılhan, başlıklar halinde son 3 aylık dönemde Kulüpte hangi ge-
lişmelerin yaşandığını, yapılan planlamaları ve düzenlemeleri aktardı. 

Denetim kurulu raporu okundu
Yönetim kurulu faaliyet raporunun okunmasının ardından gündemdeki denetim 

kurulu raporunun (DKR) okunması maddesine geçildi. Rapor, Denetim Kurulu 
Üyesi Fuat Durutaş tarafından okudu.

Fenerbahçe Yüksek Divan Kurulu 
Olağan Toplantısı Yapıldı
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Portekizli teknik adam, Ma-
uricio Pochettino’dan boşalan 
koltuğa oturduğu için pişman 
olduğuna dair çıkan haberleri 
yalanladı.

2019 yılının Kasım ayında 
Tottenham’ın başına geçen Jose 
Mourinho, görevinin zor oldu-
ğunu ancak İngiliz ekibin gele-
ceğine dair heyecan duyduğunu 
ve bundan çok mutlu olduğunu 
ifade etti.

2019-20 sezonunda İngiltere 
Premier Lig’de 37 puanla altıncı 
sırada yer alan Tottenham, İngil-
tere Federasyon Kupası’nın 5. 
turunda Norwich, UEFA Şam-
piyonlar Ligi son 16 turunda ise 
Leipzig ile karşı karşıya gelecek.

Sky Sports’a açıklamalarda 
bulunan Mourinho “Hakkımda 
çıkan haberler doğru değil. Ben 
Tottenham’da gerçekten mut-

luyum. Beni tanıyorsunuz. Zor 
bir görev mi? Evet ama eğer zor 
olmasaydı benim için uygun 
olmazdı. Oyuncularımı ve ara-
mızdaki ilişkiyi seviyorum. Eğer 
beni bir gün üzgün bir suratla gö-
rürseniz, bunun sebebi aldığımız 
kötü sonuçtur. Kendimi değişti-
remem. Mutluyum ve gelecekte 
neler olacağını merak ediyorum. 
Takımımla birlikte Temmuz ayın-
dan itibaren çalışmak istiyorum” 
şeklinde konuştu.

Tottenham’ın UEFA Şam-
piyonlar Ligi son 16 turundaki 
rakibi Leipzig’in Bayern Münih 
ile oynadığı Bundesliga maçını 
izlemek için Münih’e giden 57 
yaşındaki teknik adam “Böyle 
bir fırsatı kaçıramazdım. Bu çok 
önemliydi. Ufak detayların far-
kına vardım. Televizyon ve vi-
deoların bana vermediği şeyleri 
gördüm” ifadelerini kullandı.

Dünya ekonomisinde çok önemli bir yer 
alan spor için 82 milyon nüfuslu ülkemizi 
uyarmak istiyorum.

Hayata fakirlikle gazete satarak başlayan 
şahsımı örnek vererek Türk kamuoyunun dik-
katlerini çekmek istiyorum.

Spor özellikle futbol, dünya ekonomisinin 
önemli yer tutmaktadır,  önerilerimin nedeni 
81 yaşını dolduran eski bir futbolcunun yaşa-
dıklarını  anlatarak çocuklarımıza ve aileleri-
ne seslenmek istiyorum..

Spor yapın, yaptırın. Spor sıhhat, ahlak, 
çeviklik ve para kazandırır. 

Büyük Atatürk’ün ifadesindeki “Ben spor-
cunun zeki çevik ve ahlaklısını severim”  ifa-
desi çok önemlidir. Çok yeni bir habere göre 
Çin 6000 adet spor okulu kurmak için karar 
almış.

Ülkemiz Çin’in 170/1 olduğuna göre fut-
bola vereceği önemin ne kadar gerekli olduğu 
görülür.

Türkiye Futbol federasyonu Nihat Öz-

demir’in başkanlığında sporu bilen bir kişi 
olarak  başarı motivasyon açısından bizlere  
örnek ve destek  olmalıdır.

Milli Takım’ın 2020 UEFA Avrupa futbol 
şampiyonasında mücadele için finallere kal-
ması hepimizi çok mutlu etmiştir. 2020 yılı-
nın başlangıç olmasını düşünerek fakirlikte 
önde olan ülkemizde en az 100.000 kişiye iş 
bulma imkânı sağlayacaktır.

Futbol okulları için öncelikle pilot bölge 
olarak Doğu Anadolu ve Ege bölgesini örnek 
göstererek yola çıkmamız gerekmekte.  Önce-
lik aile okul ve kulüp üçgenini harekete geçir-
memiz şarttır.

Sonraki adım psikolojik olmalıdır çocuk-
ların 8 yaşında başlayacağı futbola mentali 
harekete geçirmek lazımdır. Çocukların ben 
iyi bir futbolcu olacağım fikrini beynine yer-
leştirmesi şarttır. Okullardaki ders müfreda-
tını araştırıp batı ülkelerinin örnek alınması 
gerekmektedir. 8 yaşında spora başlayacak 
çocukların anatomik yapısı incelenerek hangi 
spora geçmesi isabetli olurun tespit edilmesi, 
yolu kısaltacaktır.

Anatomik yapıya göre kondisyon çalışma-
ları yapılması gereklidir. Kuvvet, çabukluk, 

dayanıklılık çalışmalarını çocuğun bünyesine 
göre yapmak uygun olur. Kuvvetli dayanıklı 
çabuk olan futbolculara teknik yapı geliştiril-
mesi uygulanmalıdır.

Bugünün futbolunda tekniğin yüksek olsa 
da kuvvet dayanıklı ve çabuk olmazsan bugü-
nün futbolunda başarılı olamazsın. Kondisyon 
ve teknik yüksek olsa da taktik anlayışın ol-
maması başarıyı getirmez. Antrenmanlardan 
sonra önemli olan diğer özellik de dinlenmek-
tir.

Antrenman ve maç sonrası 2 saat dinlen-
mek şarttır. Nabız normale dönünce beslen-
meye de dikkat etmelidir. Maç ve antrenman 
sonrası vücutta azalan tuzları da geri almak 
elzemdir. Çok yemek değil dengeli beslenmek 
önemlidir. Protoin karbonhidrat vitamin al-
mak lazımdır. İyi bir plan ile 2020 de başlaya-
cak  yeni dönemin neticeleri kısa orta ve uzun 
vadelerde alınacaktır. 8-18 Yaş çalışmaları 
şarttır bu çalışmaların tam yapıp netice alın-
ması için en az 10 yıllık eğitim şarttır.

Eğitimi olmayan sporcunun yaşam süresi 
çok kısa olur Bu özelliklerle sahip olan spor-
cular 36 yaşına kadar spordan kopmazlar.

Bütün bu planların uygulanmasını takip 
etmek TFF tarafından yapılmalıdır…

FUTBOLDA REFORM

Everton’ın file bekçisi aldığı 
eleştirileri İngiltere Milli Takı-
mı’nda oynuyor olmasına bağ-
lıyor.

Everton kalecisi Jordan Pick-
ford eleştirileri kırıcı bulduğunu 
söylerken İngiltere Milli Takı-
mı’nda oynayan futbolculardan 
nefret edildiğini savundu.

Crystal Palace karşısında yap-
tığı hatayla gole sebebiyet veren 
Pickford, 3-1 kazandıkları müsa-
bakanın ardından basın mensup-
larına yaptığı açıklamada ilginç 
bir iddiada bulundu.

Sky Sports yorumcusu Gary 
Neville başta olmak üzere birçok 
medya mensubunun milli takım 

oyuncularına haksızlık ettiğini 
savunan Pickford, “Medya, hep 
İngiltere Milli Takımı’nda oyna-
yan oyuncuların üzerine geliyor. 
Bir nedenden dolayı milli ta-
kımdayken herkes sizden nefret 
ediyor. Tüm oyuncular paylarını 
alıyorlar. İngiltere Milli Takı-
mı›nda oynamanın realitelerin-
den biri bu. Bunlara katlanmak 
zorundasınız.” şeklinde konuştu.

Pickford 2018 Dünya Kupa-
sı’nda İngiltere’nin formasını 
giymiş ve gösterdiği performans-
la beğeni toplamıştı. Fakat 25 ya-
şındaki file bekçisi son dönemde 
yaptığı hatalarla eleştiriliyor.

Pickford: “Herkes İngiliz milli 
futbolculardan nefret ediyor”

Jose Mourinho: “Tottenham’da 
gerçekten mutluyum”

Ogün 
ALTIPARMAK



Süper Lig Cemil Usta Sezonu’nun 20. haftasında Şenol Güneş 
Spor Kompleksi’nde Trabzonspor ile karşılaşan Fenerbahçe, mücade-
leden 2-1 mağlup ayrıldı.

Fenerbahçe’nin tek golünü 1. dakikada Max Kruse kaydederken; 
Trabzonspor’un golleri ise 15. dakikada Alexander Sörloth ve 31. 
dakikada Filip Novak’tan geldi. Karşılaşmanın uzatma dakikalarında 
Luiz Gustavo ikinci sarı karttan kırmızı kart gördü.

Vedat Muriqi, Trabzonspor maçı sonrası açıklamalarda bulun-
du

Trabzonspor maçı sonrası yayıncı kuruluşa açıklamalarda bulunan 
Vedat Muriqi, şu ifadeleri kullandı:

“Öncelikle çok üzgünüz. Buraya iyi bir şekilde, 4’te 4 yaparak 
geldik. Maça çok da iyi başladık. 1. dakika gol attık, öne geçtik ama 
üzüldüğüm konu maçtan önce de konuşmuştuk. Trabzonspor’un dış-
tan içe orta yapıp, gol bulduklarını söyledik. 2 golü de öyle yedik. Üz-
günüz ama lig daha bitmedi. Önümüzde uzun bir maraton var.” dedi.  

Ersun Yanal: “Birilerinin istediği olmayacak, biz yine istediği-
miz sonucu alacağız”

Ersun Yanal, Trabzonspor maçının ardından yayıncı kuruluşa de-
ğerlendirmelerde bulundu.

Nizami gol atarak karşılaşmayı kaybettiklerini vurgulayan Ersun 
Hoca, “Bu kadar çok gol pozisyonuna girdiğimiz, oyuna ve yüzde 
36’ya yüzde 64 topa hakim olduğumuz, yakın rakip sahada gol pozis-
yonu ürettik. Bir tane nizami gol atarak kaybettik. Bu da bizi derinden 
üzdü. Ama birilerinin istediği olmayacak. Biz yine istediğimiz sonucu 
alacağız. Fenerbahçe bugünkü oyunda ortaya koyduğu mücadelede 
golleri atmalıydı. Pozisyonları üretebilecek her şeyi yaptıysa o zaman 
çizgiden de top geçmeliydi. Sadece gol atamadığımızı eleştirebilirim. 
Onun dışında her türlü oyunun hakimi bizdik. Bu hakimiyeti sonuca 
çeviremediğimiz için de son derece üzgünüz.” dedi.

Son sözü söyleyecekleri yere kadar mücadele edeceklerini belirten 
Ersun Yanal, “Maçlar var. Ligde oynanacak çok maç var. Henüz ko-
nuşmak erken olur. Futbola olan katkımızla, duruşumuzla ve bu ya-
rışta birilerine son sözü söyletmeden bizim son sözü söyleyeceğimiz 
yere kadar mücadeleye devam edeceğiz.” ifadelerini kullandı.

Transfer dönemine ilişkin soru üzerine Ersun Hoca, “Transfer döne-
mi bitti. Tablo ortada.” diye yanıt verdi.

Trabzonspor 2-1 Fenerbahçe
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Çinli yetkililer ve Dünya Sağlık Örgütü vi-
rüsün yayılmasını önleme çalışmalarını sürdü-
rüyor. Peki, koronavirüs nedir ve futbolu nasıl 
etkiledi?

Çin›in Wuhan şehrinde ortaya çıkan ölüm-
cül bir koronavirüs salgını, ülkenin bir kısmını 
etkisi altına alırken dünyanın geri kalanını da 
alarma geçirdi.

Yetkililer, Japonya, Singapur, Tayland, Gü-
ney Kore ve Amerika Birleşik Devletleri’nde 
az sayıda da olsa virüs vakalarının ortaya çık-
tığını doğruladı; öte yandan çoğunlukla Çin’i 
etkileyen virüsün yayılmasını kontrol altına 
almak için önlemler alıyorlar.

Koronavirüs (coronavirus) nedir?
Koronavirüs, şiddetli akut solunum sendro-

mu ve soğuk algınlığı içeren bir grup virüsün 
adıdır. Hayvanlar arasında yaygın olan büyük 
bir virüs grubudur ve hayvanlardan insanlara 
bulaşabilir. 31 Aralık 2019’da Çin’de bir dizi 
vakada bu virüsün yeni bir türünün olduğu tes-
pit edildi ve “2019-nCoV” olarak adlandırıldı.

Yetkililerin verdiği bilgiye göre 800’den 
fazla virüs vakası ve 1.000’den fazla şüpheli 
vaka tespit edilirken virüs sebebiyle 26 kişi 
hayatını kaybetti.

Koronavirüs belirtileri nelerdir?
Koronavirüs belirtileri arasında burun akın-

tısı, öksürük, boğaz ağrısı, muhtemel baş ağrısı 
ve bazen de birkaç gün süren ateş sayılabilir. 
Bağışıklık sistemi zayıf olan ileri yaştakiler ve 

çok genç olanlar için bu virüs, pnömoni veya 
bronşit gibi çok daha ciddi solunum yolu has-
talığına neden olabilir. İnsanlarda ölümcül ola-
bilecek seviyede çok az koronavirüs vardır.

Koronavirüs futbolu nasıl etkiledi?
Koronavirüs salgının ortaya çıkmasıyla 

beraber Çin’deki futbol organizasyonlarının 
birçoğu ya ertelendi, ya iptal edildi ya da maç-
ların yerleri değiştirildi.

5 Şubat’ta Çin Süper Kupası’nda oynanması 
planlanan Guangzhou Evergrande - Shanghai 
Shenhua maçı başka bir tarihe ertelenecek.

Çin Futbol Federasyonu›ndan yapılan açık-
lamaya göre 22 Şubat›ta başlaması planlanan 
2020 Çin Süper Ligi sezonu ertelendi. Yalnızca 
Süper Lig değil; aynı zamanda tüm kademeler-
deki ligler, virüsün yayılması sebebiyle süresiz 
olarak ertelendi. Liglere ne zaman devam edi-
leceğine dair bir açıklama ise yapılmadı.

Asya Şampiyonar Ligi de virüsten etkilen-
di; ancak Shanghai SIPG ile Buriram United 
arasındaki play-off mücadelesi 28 Ocak›ta boş 
bir stadyumda oynandı ve Shanghai SIP 3-0 
kazandı. Ayrıca Beijing, Shanghai Shenhua, 
Guangzhou Evergrande ve Shanghai SIPG, 
turnuvadaki ilk maçlarını kendi sahalarında 
oynamayacak.

Şubat başında oynanacak olan ve Avust-
ralya, Tayland ve Chinese Taipei’nin yer al-
dığı 2020 Tokyo Olimpiyatları kadın futbol 
elemeleri de ilk olarak Wuhan’dan Nanjing’e 

taşınmıştı. Ancak güvenlik endişeleri sebebiyle 
elemeler Çin’den Avustralya’nın Sydney ken-
tine taşındı.

Wuhanlı hiçbir oyuncu Çin Kadın Milli Ta-
kımı’na seçilmedi. Öte yandan Avustralya’ya 
seyahat edenler koronavirüs testine girdi ve 
testler temiz çıktı.

Çinli hükümet yetkilileri, nisan ayından 
önce yapılması planlanan tüm spor müsaba-
kalarının süresiz olarak erteleneceğine dair bir 
uyarı yayınladı.

Çin Basketbol Birliği (CBA), 1 Şubat›tan 
itibaren CBA Ligi oyunlarının erteleneceğini 
doğruladı.

Uluslararası Olimpiyat Komitesi (ICC), Wu-
han’da gerçekleşmesi gereken Olimpik boks 
elemelerini iptal etti.

Atila 
BARTIN

Fenerbahçe şampiyonluğu hakkedecek 
futbolu azim, hırs ve Fenerbahçe ruhu ile 
oynuyor.

Ama maalesef Türkiye’de süregelen ayak 
oyunları aynı hızla devam ediyor. Yöneti-
min bu süreci çok iyi yönetmesi gerekiyor. 
Fenerbahçe’yi fazla ilgilendirmeyen bir 
Trabzon Malatya diyaloğu var. Bana göre 
çok anlamsız. Neticede bu diyalog deprem 
polemiğine çevrilerek aleyhte kullanıldı. 
Fenerbahçe tu kaka oldu. Fenerbahçe başka-
nına da Trabzon’da kötü sözler söylenerek 
protesto edildi. Bu yaşanan olumsuzluklar 
geçmişten hiç ders alınmadığı da gösterdi. 
Aslında bu tuzaklara düşmemek gerekir.                                                                                                
Fenerbahçe şampiyon olacağız diyorsa önce-
likle kendi işine bakmalı. Bu tür diyaloglar 
maalesef karşı takımlar ve taraftarlarını mo-
tive ediyor. Adeta ekmeklerine yağ sürüyor.                                                   
Alanyaspor ile kendi saha ve seyircisi önün-

de oynanan maçta Fenerbahçe hakem tarafın-
dan adeta pırasa gibi doğrandı. Net penaltılar 
geçiştirildi, neticede Fenerbahçe 2 haftada 5 
puan kayba uğradı. Bu şampiyonluk yolunda 
büyük bir yara. Her şey bitti mi asla! 3 puanlı 
bir ligde liderle puan farkının 4 olması hiç 
önemli değil. Ankaragücü deplasmanına gi-
decek olan Fenerbahçe, sonraki hafta şampi-
yon adaylarından Galatasaray’ı Kadıköy’de 
konuk edecek. Bence Fenerbahçe sinirlerine 
hakim olmalı.  Derbiye iyi hazırlanarak maça 
konsantre olarak 3 puana odaklanmalı. Yö-
neticilerin de bu süreci iyi yönetmesi lazım 
çünkü sorumlu oldukları bir takım ve bir 
camia var. 

Maalesef 3 Temmuzda Fenerbahçe için 
uygulanan kumpas hala bitmiş değil. Nere-
lerden emir alıyorlarsa uygulamayı aynen 
sürdürüyorlar. Yaklaşık hemen hemen her 
oynanan maçta bir şeyler oluyor gayet tabii 
bu durum tüm Fenerbahçelileri çıldırtmaya 
yetiyor. Dileğim TFF Başkanı’nın bu olum-
suzluklara bir an önce harekete geçerek dur 
demesidir. Aksi takdirde Zaten kaosta olan 
Türk futbolu daha da gerilerek olumsuzluklar 
yaşanmasına sebep olabilir.

Fenerbahçe Erkek basketbol takımı bu 
sezon çok şanssızlıklar yaşıyor. Kendi sahası 
ve seyircisi önünde önde götürdüğü maçlarda 

rakiplerin son saniye basketleri ile adeta yı-
kılıyor. Koç Obradoviç gerçekten çok iyi bir 
hoca adeta baba. Bu mağlubiyetleri oyuncu-
larda, takımda hakketmiyor. Türkiye’de bas-
ketin tüm kesimler tarafından sevilmesine, 
seyredilmesine çok katkı sunan bir hoca ve 
Fenerbahçe Erkek basketbol takımı umarım 
eski günlerine en kısa zamanda dönecektir.

ŞAMPİYONLUKLAR KOLAY 
KAZANILMAZ İNANMAK GEREKİR

Koronavirüs (Coronavirus) nedir? 
Futbol nasıl etkilendi?



Fenerbahçe, Süper Lig’in 21. haftasında sahasında Aytemiz Alan-
yaspor’u konuk etti. Mücadele 1-1 eşitlikle tamamlandı. Fenerbah-
çe’nin golünü Max Kruse, Alanyaspor’un golünü ise Cisse  kaydetti.

Ersun Yanal: “Eşitlik ve adaletten başka bir şey istemiyoruz”
Ersun Yanal, Aytemiz Alanyaspor karşılaşmasının ardından yayıncı 

kuruluşa değerlendirmelerde bulundu. Ersun Hoca’nın maça etki eden 
hakem hatalarına ilişkin açıklamaları şu şekilde:

 
“Futbolun içinde kalmak ve futbolu konuşmak için çok çaba sarf 

ediyoruz. Bugün de aynı şekilde futboldan bahsedeceğim. Çok mu iyi 
oynadık? Hayır. Çok mu etkiliydik? Hayır. Bu etkinliği rakibe kabul 
ettirdiğimiz zaman var mıydı? Zaman zaman vardı. Bunda çok mu et-
kili olduk? Hayır. Futbolun dışında şeyler var. Tabii ki hakem hata ya-
pabilir. Onlarla ilgili asla konuşmuyoruz. Hatalar tabii ki olacak. Biz 
de bazen iyi oynayamıyoruz ya da gol kaçırıyoruz. İyi pas atamıyoruz 
veya boş kaleye kaçırıyoruz. Ama elektronik ortamda ve övündüğü-
müz büyük bir teknolojik ortamda bazı uygulamalar gerçekleştiriyo-
ruz. Neden bu standart oluşmuyor? Kime hesap soracağız? Herkes 
bizden hesap soruyor, konuşuyor. İyi oynayamadın, kötü oynuyorsun, 
kötü pas veriyorsun, performansın kötü. Biz kime hesap soracağız? 
Nasıl anlayacağız, nasıl öğreneceğiz? Bugün kaybedebilirdik de fut-
bol bu. Ama bir standart bana uygulanıp diğerine uygulanmıyorsa ve 
eşit değilse bunu kimden öğreneceğim? Koskoca bir camia var. Siz bu 
camianın ayarlarıyla oynuyorsunuz. Bunun sonunun ne olacağını me-
rak ediyorum. Yakında sosyal medyaya veya televizyonlara pozisyon-
lar düşecektir. Bu pozisyonların sebebini nasıl açıklayacaklar? Pardon 
mu diyecekler? Pardon dedikten sonra ne olacak? Şimdi futbolun 
dışında şeyleri konuşmak bize yakışmıyor. Ama bu kadar net bir şeyi 
bile elimize, ağzımıza bulaştırdık. Bunun sorumlusu kimse çıksın. 
Nasıl biz çıkıp aslanlar gibi konuşuyorsak o da çıksın konuşsun ya da 
konuşturulsun. Neyse yapılsın. Hep mi bizden başlangıç olarak geli-
yor. Kabak tadı verdi. Tatsız bir hal aldı. Koskoca Fenerbahçe camiası 
çok üzgün. Onlar takımlarının yenemediğine, mücadelesine, kalitesi-
ne, standardına üzülecekler ve sevinecekler. Bir de bu türlü bir üzüntü 
eklendiğinde bu başka bir boyuta geçecek. Kimse kusura bakmasın. 
Herkes şapkasını önüne koysun. Fenerbahçe büyük bir camia. Her 
şeyin üstesinden gelir. Biz mücadelemize devam edeceğiz. Son maça 
kadar da mücadelemizi bırakmayacağız. Ama bu ayarları da bozanlar 
bir an önce düzeltmeliler. Çünkü ayaklarını denk almalılar. Eşitlik ve 
adalet ilkesine sahip çıksınlar. Eşitlik ve adaletin olmadığı yerde hiç-
bir şey olmaz. Eşitlik ve adalet istiyoruz. Başka da bir şey istemiyo-
ruz. Bu eşitliği ve adaleti sağlayamayacaklarsa yapabilecekler gelsin. 
Kusura bakmasınlar.”

Fenerbahçe 1-1 Aytemiz Alanyaspor
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Fenerbahçe Beko 73
AX Armani Exchange Milan 64

Fenerbahçe Beko Erkek Basketbol Takımı, 
Turkish Airlines EuroLeague 21. hafta maçın-
da AX Armani Exchange Milan’ı konuk etti. 
Karşılaşmadan 73-64 galip ayrılan Fenerbahçe 
Beko, 9’uncu galibiyetine imza attı.

Dışişleri Bakanımız Mevlüt Çavuşoğlu Ül-
ker Spor ve Etkinlik Salonu’nda oynanan maçı 
izleyenler arasındaydı. Elazığ’dan gelen ve 
hepimizi üzen deprem haberinin ardından Dı-
şişleri Bakanımız Mevlüt Çavuşoğlu salondan 
erken ayrıldı. 

Fenerbahçe Başkan Vekili Semih Özsoy ile 
Yönetim Kurulu Üyeleri de maçı izledi.  

Ayrıca 24 Ocak Uluslararası Eğitim Günü 
dolayısıyla maç öncesinde ihtiyaç sahibi okul 
ve öğrenciler için kırtasiye malzemesi toplandı.

Skor dağılımı: Datome 14, De Colo 12, Ve-
sely 10, Kalinic 10, Thomas 10, Sloukas 10, 
Nunnally 4, Westermann 3.

Alba Berlin 70–74 Fenerbahçe Beko
Fenerbahçe Beko Erkek Basketbol Takı-

mı, Turkish Airlines EuroLeague 22. hafta 
maçında Alba Berlin’e konuk oldu. Fener-
bahçe, Mercedes-Benz Arena’da oynanan 
mücadeleden 74-70 galip ayrıldı.

Karşılaşma öncesinde helikopter kazasında 
hayatını kaybeden NBA efsanesi Kobe Bryant 
ile 25 Ocak’ta ABD’deki evinde hayatını kay-
beden Robert Archibald için saygı duruşunda 
bulunuldu.

Zenit St Petersburg 68
Fenerbahçe Beko 73

Fenerbahçe Beko Erkek Basketbol Takımı, 
Turkish Airlines EuroLeague 23. hafta maçında 
Zenit St. Petersburg’a konuk oldu. Fenerbahçe 
Beko Yubileyny Sports Palace’ın ev sahipliği 
yaptığı mücadeleyi 73-68 kazandı.  

Leo Westermann 13 sayıya Fenerbahçe 
Beko’nun en skoreri olurken; onu 12 sayıyla 
Kostas Sloukas takip etti. Jan Vesely ve Gigi 
Datome 11, Derrick Williams 9, Nando De 
Colo  ve Malcolm Thomas 6, Nikola Kalinic 3, 
James Nunnally  ise 2 sayı üretti.

Fenerbahçe Beko 77-78 Maccabi FOX
Fenerbahçe Beko Erkek Basketbol Takımı, 

Turkish Airlines EuroLeague 24. hafta maçında 
Maccabi FOX’u konuk etti. Fenerbahçe Beko 
mücadeleden 78-77 mağlup ayrıldı. Derrick 
Williams 22 sayıyla takımın en skoreri olur-
ken; Kostas Sloukas ve Nikola Kalinic 18’er 
sayıyla onu takip etti. Jan Vesely 12, Leo Wes-
termann 3, James Nunnally ve Nando De Colo 
ise 2 sayı üretti.

 Ülker Spor ve Etkinlik Salonu’nda oynanan 
mücadeleyi; Başkan Ali Koç’un yanı sıra Baş-
kan Vekili Semih Özsoy, Başkan Yardımcısı 
Burhan Karaçam ile Yönetim Kurulu Üyeleri 
Mustafa Kemal Danabaş, Tankut Turnaoğlu ve 
Ozan Korman Tarman da takip etti.

Başantrenör Zeljko Obradovic’in maç sonu 
açıklamaları

Başantrenör Zeljko Obradovic, Maccabi 
FOX karşılaşmasının ardından düzenlenen ba-
sın toplantısında değerlendirmelerde bulundu.

Duygusal ve zor bir maç olduğunu vurgula-
yan Koç Obradovic, “Kolay bir durum değil. 
Duygusal bir durumdayız. Elinize gelen maçı 
kaybettiğinizde kolay olmuyor. Son pozisyon 

ile ilgili çok konuşmak istemiyorum. Son 4 sa-
niyeden daha çok 39 dakika 56 saniyede nasıl 
oynadığımız önemliydi. Takım çok savaştı ve 
çok istekliydi. Taraftarlarımız da aynı şekilde 
ama bu yetmedi. Daha iyi konsantre olmalıyız. 
Sezon başından beri yaşadığımız problemde 
öndeyken nasıl reaksiyon göstermemiz gerek-
tiğini bilmemiz gerekiyor. Maccabi’nin nasıl 
bir takım olduğunu biliyorduk. Buna göre ha-
zırlandık. Dün sabah da bugün de antrenman 
yaptık. Oyuncular çok istekliydi. Maccabi’yi 
tebrik ediyorum. Duygusal ve zor bir maçtı. 40 
dakika boyunca oyuncularıma yaptıkları için 
taraftarlarımıza da destekleri için teşekkür edi-
yorum.” dedi.

Fenerbahçe Beko Erkek Basketbol Takımı
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NBA efsanelerinden Los Angeles Lakers’ın 
eski oyuncusu Kobe Bryant ve kızı Gianna 
Maria-Onore Bryant, Kaliforniya’da gerçekle-
şen bir helikopter kazası sonucunda hayatlarını 
kaybettiler. Kobe’nin helikopterinin neden 
düştüğü de ortaya çıktı.

Kobe Bryant ve kızının da içinde bulunduğu 
Sikorsky S-76 helikopter ABD’nin Kaliforniya 
eyaletinde yer alan Calabasas şehri üzerinde 
seyrettiği sırada sisli hava şartları nedeniyle 
kaza yaptı ve helikopter alev aldı.

Los Angeles Times’ın açık kaynaklara da-
yandırdığı bilgiye göre 1991 yapımı olan heli-
kopter John Wayne Havalimanı’nda yerel saat 
ile 9.06’da havalandı.

Yetkililer tarafından olayla ilgili düzenle-
nen basın toplantısında, düşen Sikorsky S-76 
helikopterde 1’i pilot, 8’i yolcu olmak üzere 9 
kişinin olduğuna inanıldığı açıklandı. Kazada 
kurtulan olmadığı belirtilirken Kobe Bryant’ın 
13 yaşındaki kızı Gianna Maria da hayatını 
kaybetti. ESPN’in haberine göre Kobe, kızı 
ile birlikte basketbol maçı izlemeye gidiyordu 
ve uçakta Gianna’nın takım arkadaşı ile onun 
velisi de vardı.

Los Angeles Bölge Şefi Alex Villanueva, 
birinci dereceden akrabalar dışında ölen şahıs-
ların kimlik bilgilerini paylaşamayacaklarını 
açıkladı.

Helikopter kazasında hayatını kaybeden 
Kobe Bryant, Amerikan Basketbol Ligi’nde 
(NBA) 20 yıl boyunca giydiği Los Angeles La-
kers formasıyla sayısız başarı ve rekora imza 
attı.

Los Angeles Lakers ile 5 NBA şampiyonlu-
ğu elde eden, 18 kez all-star seçilen, 2008’de 
normal sezonun, 2009 ve 2010’da ise final 
serisinin en değerli oyuncusu (MVP) ödülünü 
alan, ABD Milli Takımı formasıyla 2008 ve 
2012 Olimpiyatları’nda altın madalya kazanan 
Kobe Bryant’ın ölümü, spor dünyasını yasa 
boğdu.

220’si play-off’larda olmak üzere NBA’de 
1566 karşılaşmaya çıkan, kariyeri boyunca giy-

diği 8 ve 24 numaralı formaları Lakers’ın salo-
nu Staples Center’ın kirişlerine asılan Bryant, 
NBA’de aynı takımda iki forması emekli edilen 
ilk basketbolcu olarak tarihe geçmişti.

“Kara Mamba” lakaplı basketbolcu, kaza-
dan saatler önce Lakers forması giyen LeBron 
James’in, kendisini geçerek lig tarihinin 3. en 
skorer oyuncusu olmasına ilişkin Twitter he-
sabından “Oyunu ileriye taşımaya devam et. 
Kardeşime çok saygı duyuyorum.” yorumunu 
yapmıştı.

Vanessa Laine ile 2001’den bu yana evli 
olan ve Bianka, Gianna, Natalia, Capri is-
minde 4 kız çocuğu bulunan Bryant, babalık 
heyecanını son olarak 2019’un haziran ayında 
yaşamıştı.

Mevkisi, oyun stili, geriye doğru çekilerek 
attığı şutları, en önemlisi de kazanma hırsıyla 
80’li ve 90’lı yıllara damga vuran ve 6 şampi-
yonluğu bulunan “Majesteleri” lakaplı efsane 
oyuncu Michael Jordan ile sürekli karşılaştı-
rılan Kobe Bean Bryant, 23 Ağustos 1978’de 
ABD’nin Pensilvanya eyaletinin Philadelphia 
kentinde doğdu. NBA ve Avrupa’da basketbol 
oynayan baba Joe Bryant, tek oğluna, çok sev-
diği Japonya’nın Kobe kentinin meşhur bifte-
ğinin adını verdi.

Basketbolla 3 yaşında tanışan Kobe, babası-
nın Sebastiani Rieti takımına transferi sonrası 
6 yaşında ailesiyle İtalya’ya taşındı. Burada 
İtalyanca ve İspanyolca öğrenen, yazları ise 
basketbol oynamak için ABD’ye giden Bryant, 
babasının basketbolu bırakmasıyla 1991’de 
ülkesine döndü.

Philadelphia’daki Lower Merion Lisesinde 
gösterdiği performansla dikkatleri üzerine çe-
ken Bryant, üniversiteye gitmeden doğrudan 
NBA seçmelerine katılma kararı aldığında 17 
yaşındaydı. 1996 draftında Charlotte Hornets 
tarafından 13. sırada seçilen Kobe’nin hakları, 
Sırp pivot Vlade Divac karşılığında çocuk-
luğundan beri oynama hayalini kurduğu Los 
Angeles Lakers tarafından alındı.

Bryant, 18 yaşındayken Lakers formasını 

giyerek rekoru, Jermaine O’Neal ve Andrew 
Bynum tarafından kırılıncaya kadar “NBA’de 
oynayan en genç basketbolcu” unvanını elde 
etti.

All-star pivot Shaquille O’Neal’ı 1996 ya-
zında kadrosuna katan Lakers’ta, Eddie Jones 
ve Nick Van Exel gibi kalbur üstü bir gard 
ikilisinin arkasında süre kovalayan Kobe, “en 
genç smaç yarışması şampiyonu” unvanını 
aldığı 1996-1997 sezonunu 7,6 sayı ortalama-
sıyla tamamladı.

Zaman zaman verdiği sivri demeçler ve öz 
güvenle kibir arasında gidip gelen tavırları 
gençliğine verilen Bryant, 2. sezonunda en 
azından oyununu olgunlaştırmaya başladı. Zor 
anlarda sorumluluk almayı sevmesi ve spekta-
küler hareketleriyle taraftarların favori isimleri 
arasına giren Bryant, “NBA All-Star maçına 
ilk 5’te başlayan en genç oyuncu” olduğu 
1997-1998 sezonunda sayı ortalamasını 15,4’e 
çıkardı.

Lakers gibi Bryant’ın kaderi de Michael 
Jordan ile 6 şampiyonluk yaşayan Phil Jack-
son’ın, başantrenörlüğe getirildiği 1999 yazın-
da değişti. Jackson yönetiminde ligin elit şutör 
gardlarından birine dönüşen Kobe, Shaquille 
O’Neal’ın sürüklediği Lakers ile 2000, 2001 ve 
2002›de 3 kez şampiyonluk sevinci yaşadı. Br-
yant, şampiyonluklar sırasında normal sezonda 
22,5, 28,5, 25,2, play-off’larda ise 21,1, 29,4 
ve 26,6 sayı ortalamaları yakaladı.

İsminin O’Neal’ın arkasında anılmasından 
rahatsız olan ve yıldız pivotla yaşadığı sorunlar 
zaman zaman basına yansıyan Bryant, 2002-
2003 sezonuna, farklı bir motivasyonla başladı. 
Şubat ayında üst üste 9 maç 40 ve üstünde sayı 
üreten Bryant, sezonu maç başına 30 sayı, 6,9 
ribaunt, 5,9 asist ve 2,2 top çalmayla bitirdi. 
Fakat şampiyonluğun en büyük adayı Lakers, 
kupayı, Batı Konferansı yarı finalinde yenildiği 
San Antonio Spurs’e kaptırdı.

Bryant’ın isminin tecavüz suçlamasına ka-
rıştığı 2003 yazında kadrosuna Karl Malone ve 
Gary Payton’ı katan Lakers, 2004 NBA finali-

Kobe 
Bryant 

Hayatını 
Kaybetti
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ne yükseldi ancak Detroit Pistons, final öncesi 
favori gösterilen Lakers’ı 4-1 yenerek 1989 ve 
1990’dan sonra 3. kez şampiyonluğa ulaştı.

81 sayıyla tarihe geçti
Koç Phil Jackson’ın takımdan ayrılması ve 

O’Neal’ın Lamar Odom, Caron Butler, Brian 
Grant karşılığında Miami Heat’e takas edildiği 
2004-2005 sezonu, O’Neal olmadan neler ya-
pabileceği merakla beklenen Bryant için yeni 
bir dönemin başlangıcıydı. Lakers, Bryant’ın 
27,6 sayı, 5,9 ribaunt ve 6 asist ortalamalarıyla 
oynadığı sezonda play-off’lara gidemedi.

Phil Jackson ile Kobe Bryant’ın yolları, 
2005-2006’da bir kez daha kesişti. Jackson 
yönetiminde sezona muhteşem bir giriş yapan 
Bryant, aralık ayında Dallas Mavericks potası-
na 3 çeyrekte 62 sayı gönderdi.

Basketbolseverler, 22 Ocak 2006’da La-
kers’ın Toronto Raptors’ı ağırladığı maçta ta-
rihe tanıklık etti. Karşılaşmayı 81 sayıyla ta-
mamlayan Bryant, 1962’de 100 sayı kaydeden 
Wilt Chamberlain’den sonra “bir maçta 2’nci 
en fazla sayı atan NBA oyuncusu” oldu. 71 
sayıyla Elgin Baylor’a ait Lakers kulüp rekoru-
nu da ele geçirdi. Kobe, Lakers’ın play-off ilk 
turunda elendiği sezonda 35,4 ile kariyerinin 
en yüksek sayı ortalamasına ulaştı.

Rakip savunmalara karşı acımasızlığı ne-
deniyle zehirli bir yılan türü “Kara Mamba” 
lakabı takılan Bryant, 2006-2007 sezonunda 
skorer oyununu farklı bir boyuta taşıdı. Mart 
ayında sırasıyla 65, 50, 60 ve 50 sayı kaydeden 
Kobe, Chamberlain’den sonra “50 sayı barajını 
üst üste en fazla geçen 2’nci NBA oyuncusu” 
olarak tarihe adını yazdırdı. Lakers, Bryant’ın 
10 kez 50 ve üstü skor ürettiği sezonu, yine 
play-off ilk turunda elenerek kapattı.

Şampiyonluk yıllarına dönüş
Lakers, İspanyol pivot Pau Gasol’ün yıl 

ortasında takıma katıldığı 2007-2008 sezonun-
da yeniden şampiyon takım havasına girdi. 
Lakers, Bryant’ın 28,3 sayı, 6,3 ribaunt ve 5,4 
asist ortalamalarıyla kariyerinde ilk kez normal 
sezonun en değerli oyuncusu (MVP) seçildi-
ği sezonda NBA finaline çıktı. Fakat Kevin 
Garnett, Paul Pierce, Ray Allen ve Rajon Ron-
do’yu kadrosunda barındıran Boston Celtics’e 
4-2 ile boyun eğdi.

Kobe, O’Neal olmadan ilk kez finale yük-
seldiği yıldan sonra 2008-2009 sezonunda yine 
takımını finale taşıdı. Hidayet Türkoğlu’nun 
da önemli parçaları arasında yer aldığı Orlando 
Magic’i 4-1 mağlup eden Lakers, 7 yıl sonra 
NBA’in zirvesine çıktı. Kobe ise kariyerinde 
ilk defa final serisinin MVP’si seçildi.

Lakers, 2009-2010 sezonunda 2 yıl önce 
finali kaybettiği Celtics’ten 4-3’lük skorla rö-
vanşı aldı. Art arda final serisinin MVP’si se-
çilen Bryant böylece 5. şampiyonluk yüzüğünü 
taktı ve kendisinden şüphe edenlere en güzel 
cevabı verdi. 

Jordan’ı yakalama çabası ve sakatlıkla ge-
çen yıllar

İdolü ve sürekli mukayese edildiği Michael 
Jordan›ın 6 şampiyonluk sayısını geçmek iste-
yen Bryant, sonraki 2 sezonda Batı Konferansı 
yarı finalinden ötesini göremedi. 2010-2011 
sezonunda Mavericks, sonraki yıl ise Kevin 
Durant ve Russell Westbrook’lu Oklahoma 
City Thunder, Kobe’nin hayalinin gerçekleş-
mesine izin vermedi.

2012 yazında Dwight Howard ve Steve 
Nash’i kadroya katmasıyla şampiyonluğun 
favorisi olarak gösterilen Lakers, bir türlü bek-
lenen oyunu sergileyemedi. Kobe, 10 Nisan 
2013’te oynadığı 47 sayı, 8 ribaunt, 5 asist, 

4 blok ve 3 top çalmalık maçta “5 istatistikte 
aynı anda bu sayılara ulaşan ilk NBA oyuncu-
su” olarak tarihe geçti.

Maç başına ürettiği 27,3 sayı, 6 asist ve 5,6 
ribauntla takımını sürükleyen Bryant, 2 gün 
sonra çıktığı Golden State Warriors maçında 
sol aşil tendonunda meydana gelen yırtık sebe-
biyle sezonu kapattı ve 8 ay basketboldan uzak 
kaldı.

2013-2014 sezonunda yeniden formasına 
kavuşan deneyimli oyuncu, 6 maça çıktıktan 
sonra 18 Aralık 2013’te sol dizindeki çatlak 
yüzünden sezonu kapattı.

Kobe, 14 Aralık 2014’teki Minnesota Tim-
berwolves maçında, kariyerinde 32 bin 292 
sayısı bulunan Michael Jordan’ı geçerek Kerim 
Abdülcabbar (38 bin 387) ve Karl Malone’un 
(36 bin 928) ardından “NBA tarininin en sko-
rer 3’üncü oyuncusu” oldu.

Bryant, 22 Ocak’ta sağ omzundaki kas 
grubunda oluşan yırtık nedeniyle 2014-2015 
sezonunun kalanında forma giyemedi. Kobe, 
2014-2015 sezonunda forma giydiği 35 maçta 
22,3 sayı, 5,7 ribaunt ve 5,6 asist ortalamala-
rıyla oynadı.

60 sayıyla veda etti
Kobe, parkeye son kez adım attığı 13 Ni-

san 2016’da da sporseverlere unutulmaz anlar 
yaşattı. Bryant, Utah Jazz karşısında 101-96 
kazandıkları karşılaşmada 60 sayı kaydederek 
20 yıllık kariyerine son verdi.

Staples Center’da seyircisi önünde çıktığı 
kariyerinin son maçında 60 sayı, 4 ribaunt, 4 
asistlik performans sergileyen basketbolcu, 
sahada kaldığı 42 dakika boyunca 50 şut gi-
rişiminde bulunarak bu alanda kariyerinin en 
yüksek sayısına ulaştı.

Kariyerinin 5. en yüksek skorlu maçını 
oynayan 37 yaşındaki Bryant, 60 sayı barajını 
aşan en yaşlı NBA oyuncusu olarak tarihteki 
yerini aldı.

24 Ağustos Kobe Bryant Günü
Los Angeles kenti, tamamı Los Angeles 

Lakers’ta geçen 20 yıllık NBA kariyerine 
2015-2016 sezonu sonunda nokta koyan Kobe 
Bryant’ı unutmadı. Belediye, 2016 yazında 
yıldız basketbolcuyu onurlandırmak için 24 
Ağustos’un “Kobe Bryant Günü» olmasına 
karar verdi. 

Kobe için yapılacak organizasyonun tarihi, 

oyuncunun kariyeri boyunca giydiği 8 ve 24 
numaralı formalardan dolayı “24.08” olarak 
belirlendi.

THY reklamında oynadı, Oscar kazandı
Türkiye’deki basketbolseverlerin de ya-

kından takip ettiği Bryant, Arjantinli yıldız 
futbolcu Lionel Messi ile marka elçisi olduğu 
Türk Hava Yolları’nın (THY) 2012 ve 2013’te 
çekilen reklam filmlerinde oynadı.

Bryant, kariyeri boyunca kazandığı ödülle-
re, 5 Mart 2018’de yenisini ekledi. Bryant’ın 
yazdığı ve Glen Keane’in yönettiği «Dear 
Basketball” (Sevgili Basketbol) adlı yapım, 90. 
Akademi Ödülleri (Oscar) gecesinde, “en iyi 
kısa animasyon” ödülüne layık görüldü.

Yaklaşık 5 dakika süren yapım, Bryant’ın 
Kasım 2015’te “The Players’ Tribune” adlı 
medya platformuna yazdığı basketbolu bırak-
masına yönelik mektubuna dayanıyordu.

Kobe’nin kariyerinin “en”leri
Kobe Bryant’ın kariyerindeki istatistikler ve 

rekorlar şöyle:
-Kerim Abdülcabbar, Karl Malone ve 

LeBron James’in ardından NBA tarininin en 
skorer 4’üncü oyuncusu: 33 bin 643 sayı

-Bir maçta 2’nci en fazla sayı atan NBA 
oyuncusu: 81 sayı

-60 sayı atan en yaşlı NBA oyuncusu: 37 
yaş, 234 gün

-Kariyeri boyunca 40 sayının üstünde skor 
ürettiği maç sayısı: 135 (60 sayı ve üstü 6, 50 
sayı ve üstü 25 maç)

-Wilt Chamberlain’den sonra 50 sayı bara-
jını üst üste en fazla geçen NBA oyuncusu: 4 
maç (2007’nin mart ayında sırasıyla 65, 50, 60 
ve 50 sayı)

-NBA sayı kralı: 2005-06 sezonu (35,4) ve 
2006-07 sezonu (31,6)

-NBA All-Star maçında MVP Ödülü’nü en 
fazla alan oyuncu: 4 kez (2002, 2007, 2009, 
2011) (Bob Pettit ile paylaşıyor)

-NBA All-Star maçına üst üste en fazla seçi-
len oyuncu: 18 kez

-NBA All-Star maçı ilk 5’ine en fazla seçi-
len oyuncu: 16 kez

-Bir NBA maçına ilk 5’te başlayan en genç 
oyuncu: 18 yaş, 158 gün

-NBA All-Star maçına ilk 5’te çıkan en genç 
oyuncu: 19 yaş, 169 gün
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Brexit, Avrupalı oyuncuların çalışma izni ve 
vize durumu, oyuncu transferleri, kulüplerin 
finansal durumu, kulüplerin global pazardaki 
gücü ve imajı ve altyapı gibi birbirini etkileyen 
birçok alanda değişim meydana gelecektir.

İngiltere Parlamentosu tarafından yapılan 
oylama sonucunda, İngiltere’nin 31 Ocak itiba-
riyle AB’den ayrılmasına ve 31 Aralık 2020 ta-
rihine kadar geçiş döneminin tamamlanmasına 
karar verilmiştir. Brexit hala belirsizliğini ko-
rusa da, yasalaşması sonrası İngiltere’de birçok 
endüstride ve yaşamın çeşitli alanlarında gözle 
görülür değişimlere yol açacağı aşikardır.

Bu değişimlerin yaşanacağı bir alan da 
dünyanın en prestijli futbol ligi olan Premier 
Lig’dir. İngiltere’nin Avrupa Birliği’nden ay-
rılması kararının doğal bir sonucu olarak Pre-
mier Lig’de olumlu ve olumsuz şekilde; Avru-
palı oyuncuların çalışma izni ve vize durumu, 
oyuncu transferleri, kulüplerin finansal duru-
mu, kulüplerin global pazardaki gücü ve imajı 
ve altyapı gibi birbirini etkileyen birçok alanda 
değişim meydana gelecektir. Söz konusu analiz 
yazısında Brexit sonrası Premier Lig’deki Av-
rupalı oyuncuların durumunda ve sonrasında 
gerçekleşebilecek olasılık ve senaryoları sizler 
için inceledik.

Avrupalı Oyuncuların Çalışma ve Vize Du-
rumu Ne Olacak?

Bilindiği üzere Premier Lig kulüplerinin 
çoğunluğunda birçok Avrupalı ve Avrupa Bir-
liği pasaportuna sahip oyuncu bulunmaktadır. 
Örneğin, günümüzde Premier Lig’de oynayan 
oyuncuların yaklaşık %35-40’lık kısmını Av-
rupa Birliği pasaportuna sahip oyuncular oluş-

turmaktadır. Bunların yanında, son 3 sezonda 
Premier Lig Kulüpleri tarafından Avrupalı 
oyuncu transferlerinde harcanmış olan 2.1 tril-
yon lirada, Avrupalı oyuncuların Premier Lig 
kulüpleri için ne denli önemli olduğunu göster-
mektedir.

2016 yılında Brexit söylentileri ortaya 
çıkmaya başladığında, ligde bulunan 20 ku-
lübün hepsi tasarıya şiddetle karşı çıkmış ve 
Premier Lig İcra Başkanı Richard Scudamore 
de tasarıyı uygun bulmadığını özellikle belirt-
miştir. Bunun temelindeki neden ise tasarının 
yasalaşması halinde Premier Lig kulüplerinin 
Avrupalı oyuncu transferinde serbest geçiş 

hakkından (free movement) yararlanamaya-
cak olmasıdır. Bir diğer ifadeyle, Avrupalı 
futbolcuların Brexit ile beraber İngiltere’de 
futbol oynayabilmek için çalışma izni ve vize 
almasının gerekecek olması ve şu an uluslara-
rası oyunculara uygulanan çalışma izni ve vize 
kurallarına Avrupalı oyuncuların da tabi tutula-
cak olmasıdır.

Premier Lig’de Çalışma İzni ve Vize Şartla-
rı: Şu anki durumda İngiliz olmayan ve Avrupa 
Birliği pasaportuna sahip olmayan uluslararası 
oyuncular için çalışma izni iki farklı şekilde 
alınabilir. Birincisi, oyuncunun bağlı bulun-
duğu ülkenin milli takımında son iki senede 
yeterli sayıda maç oynamasıdır. Bağlı olduğu 
ülkenin FIFA sıralamasında 1-10 arasında yer 
alması durumunda, son iki senede milli takım 
maçlarının %30’unda yer alması buna örnektir. 
Bu rakam oyuncunun bağlı bulunduğu milli 
takımın FIFA sıralamasında 11-20 ve 21-30 
arasında olması durumlarında ise %45 ve %60 
olarak gözükmektedir. Milli takımda yeterli 
sayıda maç oynama şartını sağlayan oyuncu-
lar İngiltere’de doğrudan çalışma izni ve vize 
alabilmektedirler. İkinci yol ise birinci şartı 
sağlayamayan oyuncular için izlenen puan 
sistemidir. Bu sistemde, başvuruda bulunacak 
oyuncunun piyasa değeri, maaşı, oyuncu geç-
mişi gibi birçok durum bir arada değerlendiril-
mektedir.

Geçmiş Transferler: Halihazırda Premier 
Lig’de oynayan ve Avrupa Birliği pasaportuna 
sahip olan oyuncuların büyük bir kısmı yuka-
rıda belirtilen şartları sağlayamamaktadırlar. 
2016 yılında Premier Lig, Championship ve 
İskoçya Futbol Ligi’ndeki 332 Avrupalı oyun-
cu şartları sağlayamamıştır. Örneğin; Benjamin 
Mendy, Ngolo Kante, Riyad Mahrez, Cesc 
Fabregas, Hector Bellerin, David De Gea, Juan 
Mata, Anthony Martial gibi birçok oyuncu 
milli takımlarında düzenli oynama kuralını 
sağlayamamış veya ikinci yolda belirtilen puan 

Premier lig’de 
Brexit etkisi
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sistemini geçememiş olsalar da, sahip oldukları 
Avrupa Birliği pasaportu sayesinde Premier 
Lig’de oynamış ve ligin göze çarpan isimleri 
olmuşlardır. Dünyanın en iyi oyuncularından 
biri olarak anılan Portekizli oyuncu Cristiano 
Ronaldo dahi Manchester United’a transfer 
olduğu 2003 öncesi iki senede, Portekiz milli 
takımının maçlarının %30’unda oynama şartını 
sağlayamamıştır.

Olası Durumlar: Brexit sonrası, Avrupa’dan 
gelebilecek olan yeni yıldız adaylarının Pre-
mier Lig’de hangi statüde oynayacağı veya şu 
anki uluslararası oyuncular gibi çalışma izni 
ve vize almasının gerekli olup olmayacağı da 
büyük bir soru işaretidir. Ancak, bilinen tek 
gerçek vardır ki, Brexit’in Avrupalı oyuncu-
ların İngiltere’de çalışma izni ve vize alma 
zorunluluğunu getirmesi ve buna bir çözüm 
bulunmaması durumunda, Premier Lig kulüp-
leri olumsuz açıdan etkilenecektir. Premier Lig 
kulüpleri çalışma izni ve vize şartlarını sağla-
yamayan oyuncuları bu zamana kadarki gibi 
kolaylıkla transfer edemeyecek ve şartları sağ-
layan oyunculara ise prosedürler gereği daha 
fazla ücret ödemek zorunda kalacaktır. Premier 
Lig’de önceki senelere nazaran geçtiğimiz yaz 
transfer döneminde Avrupalı oyuncu transfer 
sayısında görülen azalmalar da Brexit sonrası 
ortaya çıkan etkiyi göstermektedir. Bunun 
yanında son senelerde, Avrupalı oyuncuların 
Premier Lig’e gerçekleşen transfer sayısın-
daki %12 azalma ve tersine Premier Lig’den 
ayrılan Avrupalı oyuncu sayısındaki %23’lük 
artış; Brexit gerçekleşmeden Premier Lig’deki 
Avrupalı oyuncuları etkilediğini ortaya koy-
maktadır. Brexit sonrası Premier Lig tarafından 
yapılabilecek en etkili çözüm yolu yasakların 
veya kriterlerin en aza indirgenmesi olarak 
görülmektedir.

Premier Lig’de oynayan Avrupalı futbol-
cuların yanında, Avrupa’da oynayan veya 
transferi muhtemel olan İngiliz oyuncuların 
da karşılıklılık esasına dayalı olarak Avrupa 
ülkelerinde çalışma izni ve vize alması gerekli 
olacaktır. Bu durum hem Avrupalı kulüplerin 
hem İngiliz oyuncuların transfer sürecinde bir 
kez daha düşünmesine sebep olacaktır.

Kulüp Akademileri Bu Durumdan Nasıl 
Etkilenebilir?

Brexit’in bir diğer etkisi 18 yaş altı birçok 
Avrupalı oyuncuyu bünyesinde bulunduran 
Premier Lig kulüpleri akademilerine ilişkin 
olacaktır. FIFA regülasyonlarına göre, 16 ile 
18 yaş arasındaki oyuncular Avrupa Birliği 
bölgesinde bulunan ülke kulüpleri tarafından 
transfer edilebilir.

Ancak, Brexit ile birlikte FIFA’nın sağladığı 
bu serbesti de ortadan kalkacaktır. Örneğin, bir 
çözüm bulunamaması durumunda, 16 yaşında 
Barcelona’dan Arsenal’e transfer olan Cesc 
Fabregas ve yine aynı yaşta Le Havre’den 

Manchester United’a transfer olan Paul Pogba 
gibi örneklerin önü kapanacaktır.

Kulüpler Finansal Açıdan Etkilenir mi?
Premier Lig kulüplerinin çalışma izni ve 

vize serbestisinin ortadan kalkması handika-
pının yanında, Brexit ile beraber finansal zor-
luklarla da karşı karşıya kalmaları muhtemel 
olacaktır. Brexit kararı sonrası Avro karşısında 
anlık olarak %7 değer kaybı gösteren Sterlin, 
hala değer kaybına devam etmektedir. Burnley 
Kulübü’nün Başkanı Mike Garlick’in de be-
lirttiği gibi, Sterlin’in Avro karşısındaki değer 
kaybı İngiliz kulüplerinin günümüzün reka-
betçi transfer marketinde elini daha da zor-
laştıracaktır. Premier Lig kulüpleri günümüz 
futbolunda sahip olduğu satın alma gücünü bir 
nebze de olsa kaybedebilir.

Premier Lig’in ve Kulüplerin Global İmajın-
da Değişiklik Olur mu?

Premier Lig en başarılı kulüpleri ve oyuncu-
ları bünyesinde barındırmasıyla, global düzey-
de imajı en yüksek ve en cazibeli futbol ligidir. 
2000 senesinden itibaren Premier Lig’den 8 
kulüp Şampiyonlar Ligi’nde final oynamış ve 
bunların 3’ü Avrupa’nın en büyük kupasını 
kazanmıştır. Sportif ve global başarıyı getiren 
en önemli etken, kulüplerde bulunan yıldız 
oyunculardır. Bu doğrultuda da Brexit ile bir-
likte Avrupalı birçok yıldız oyuncunun artık 
Premier Lig’de oynayamaması durumu, İngiliz 
futbolunun ve Premier Lig’in global düzeydeki 
imajını olumsuz yönde etkileyecek ve bunun 
da yayın gelirleri üzerinde negatif yansıması 
olacaktır.

Brexit’in Kulüplere ve İngiliz Futboluna 
Olumlu Etkisi Ne Olabilir?

Tüm belirtilen durumların yanında, Brexit 
ile birlikte Premier Lig’de olumlu değişimler 
de gerçekleşebilir. Avrupalı oyuncuların çalış-
ma izni ve vize kısıtlamalarına tabi tutulması 
durumunda, Premier Lig kulüpleri Avrupalı 
oyunculardan boşalan kontenjanları genç yerli 
oyuncularla doldurmaya başlayacak ve kulüp 
akademilerinin önemi bir kez daha ortaya çıka-
caktır. Bu nedenle, Brexit sonrası Premier Lig, 
İngiliz kulüp akademilerinin kendini gösterme 
ve değerini kanıtlama zamanı olarak nitelendi-
rilebilir. Örneğin, İngiltere Futbol Federasyonu 
Teknik Direktörü Les Reed, Brexit’in genç 
İngiliz futbolcuların gelişimi için pozitif yan-
sımaları olacağını belirtmektedir. Bu durumun 
da doğrudan İngiliz Milli Takımı’nı olumlu 
yönde etkileyeceği öngörülmektedir.

Gerçekleşmesi Muhtemel Durumlar
Sonuç olarak Brexit sonrası birçok bilin-

meyen olmasına rağmen, ada futboluna ve 

Premier Lig kulüplerine dair birçok birbirini 
etkileyen değişim ortaya çıkacaktır.

Premier Lig kulüplerinin çalışma izni ve 
vize zorlukları ile önceki yıllara nazaran daha 
zor şekilde Avrupa’dan oyuncu transfer edecek 
olması ve ligde bulunan Avrupalı oyuncu sayı-
sının düşecek olması

Sterlin’in Avro karşısında değer kaybetme-
siyle beraber Premier Lig kulüplerinin Avrupa 
kulüpleri karşısında transfer rekabeti noktasın-
da zorluk yaşaması

Avrupalı yıldız oyuncuların kaybedilmesi 
durumunda, Premier Lig’in global imajının 
zarar görmesi

Kulüp altyapılarında yetişen yerli oyuncu-
ların şans bulup, kendilerini göstermelerine 
olanak sağlanması ve İngiliz Milli Takımı’nın 
bu durumdan yarar sağlaması
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1960 doğumlu eğitimini Ege Üniversitesi tıp 
fakültesi 1982 yılında tamamlayıp mezun olan, 
İhtisasını Trakya üniversitesi FTR Anabilim 
dalında tamamlamış uzman bir doktor olan 
Küçükgül, İzmir Atatürk Eğitim ve Araştırma 
hastahanesi, Lütfi Kırdar eğitim ve araştırma 
hastanesin de, görevler yaptıktan mesleğini 
özel kurumlarda sürdürmüş. 

Şimdilerde ise Lafemed tıp merkezinde 
görev yapmaktadır. Spor olarak Atletizm da-
lını benimsemiş. Hastalarının yaş ortalaması 
yüksek olduğundan genç kitle dışında olanlara 
en uygun spor ’un temiz havada dizleri ve beli 
aşındırmayacak şekilde en az 30 dakika yürü-
yüş yapılmasının daha uygun olduğunu savun-
maktadır. Asude Erhan’ın Necati Küçükgül ile 
yaptığı söyleşiyi sizlere sunuyoruz.

-Spor yaralanmaları nedir? 
Spor etkinlikleri genel sağlık ve iyilik haline 

katkıda bulunur, öte yandan spor etkinlikleri ve 
antrenmanlar sırasında kas iskelet sistemi başta 
olmak üzere bazı dokularda yaralanma riskide 
vardır. Oluşan yaralanmaların çoğu önemli 
değildir ve kısa sürede iyileşir, kalan %15-20si 
orta veya uzun süreli bir tedavi süreci gerekti-
rir.

-Spor yaralanmalarının çeşitleri ve ne-
denleri nelerdir? 

 -Akut Yaralanmalar
-Aşırı kullanım yaralanmaları 
Akut yaralanmalar; 
 Tek bir olaya bağlı travma sonrası oluşan 

doku hasarını tanımlar. Kemikte kırık,kemik 
zarı kontüzyonu, kıkırdak  yaralanmaları, me-
nisküs yaralanmaları, labrum yaralanmaları, 
disk hernileri, çıkık, yarıçıkık, burkulma, kas 
yırtıkları, nöropraksiler, yağ yastıkçıklarında 
ezilmeler, tendon kopma ve yaralanmaları, 
fasya yırtık yaralanmaları, deride kesi ve yara-
lanmalar bu gruptadır.

Aşırı kullanım yaralanmaları; 
sürekli tekrarlayan hareketlere bağlı doku-

larda oluşan mikrotravmalar, zorlamalar sonra-
sı ortaya çıkan yaralanmalardır. Dış etkenlere 
bağlı olduğu gibi sporcuya ait bazı özellikler-
den de kaynaklanabilir.

Eklemlerdeki deformiteler, kas dengesizlik-

leri bacaklar arasındaki uzunluk farkları, kas 
ve eklemlerin yeterince esnek olmaması ya da 
aşırı esnekliği, spor yapılan zemin aşırı sertliği 
veya yumuşaklığı aşırı kullanım yaralanmaları-
na zemin hazırlar.

-En sık görülen spor yaralanmaları neler-
dir?

Hafif ve orta düzeydeki kas-iskelet sistemi 
yaralanmalarıdır. Yapılan spora bağlı olarak 
değişir, çarpışmalı rekabetçi takım sporları 
veya boks gibi sporlarda daha fazladır.

Yüzme ve raket sporlarında daha çok omuz 
ve önkol, futbolda çarpışmalara bağlı vücudun 
her tarafını etkileyebilen kırıklar ve kafa trav-
maları olabilirse de, sıklıkla menüsküs ve ön 
çapraz bağ yaralanmaları daha sıktır. Atletlerde 
uzun veya kısa koşulara bağlı ayak kemikle-
rinde stres kırıkları sıktır. Voleybol ve basket-
bolcularda ayak ve omurga yaralanmaları daha 
sıktır.

-Spor yaralanmalarından nasıl korunu-
lur?

Akut spor yaralanmalarını önlemek için bazı 
spor dallarında kask ve koruyucu pedler kulla-
nılır. Aşırı antrenman hataları, sert veya aşırı 
yumuşak zemin,uygun olmayan ayakkabı,kötü 
beslenme önüne geçilmesi gereken çevresel 
durumlardır.  Sporcuya ait nedenlerden, dikkat 
edilmesi gerekenler, psikolojik durumdaki bo-
zukluklar, eklemlerdeki dizilim bozuklukları, 
bacak uzunluk farklılıkları, kas dengesizlikleri 
ve zayıflıkları, metabolik bozukluklar fark edi-
lirse önlem alınabilecek durumlardır.

-Spor yaralanmalarında ilk yardım nasıl 
olmalıdır?

Spor yaralanmalarında akut dönemde ilk 
24-48 saatte dinlendirme, buz, kompresyon ve 
yükseltme gerekir. Uzun süreli dinlenme ve 
ağırlık vermemenin yerine optimal yüklenme 
kavramı daha çok ilgi görmektedir. Sporcular-
da aktivitelerden geri kalınması sporcuyu hızla 
gerileteceğinden kontrollü yüklenme önemli-
dir.

-Spor yaralanmalarından korunmak için 
ısınma ve soğuma egzersizleri nasıl olmalı-
dır?

Isınma egzersizleri kasları ve eklemleri daha 
güç aktivitelere hazırlar, sinir sistemini ve 
mental motivasyonu harekete geçirmeye yarar, 
arkasından yapılacak germeler doku esnek-
liğini artırır, spor yaralanmalarına karşı çok 
önemlidir. Genel olarak ısınma egzersizlerine 
informel ısınma egzersizleri denir, spor aktivi-
tesine göre üst veya alt ekstremite için formel 
ısınma egzersizleri eklenir.

Soğuma egzersizleri, öncelikle artan nabız 
seviyesini kontrollü düşürmeye yarar. Spor 
etkinlikleri ilgili alana göre belli kas gruplarını 
zorlar, bunlar esnetilmezse kas esnekliği azalır, 
mini yırtıklar artar ağrılara yol açar. Kaslarda 
bir süre sonra laktik asit birikir bu da ağrı se-
bebidir, soğuma egzersizleri bu tip ağrıları da 
azaltır.

DOKTORUN SPORCULARA ÖNERİ-
LERİ;

-Isınma ve soğuma egzersizlerini doğru 
şekilde uygulanması

-Sporcunun kişisel özelliklerini çok iyi 
bilmesi ve kendini tanıması

-Enerji kaynağı olarak nasıl besleneceği-
ne dikkat etmesidir

Asude ERHAN  
 www.sarikanaryaasude.com

DR. Necati Küçükgül
Lifemed tıp merkezi Fizik tedavi ve rehabilitasyon uzmanı ve sorumlusu.

“Isınma ve soğuma egzersizlerinin doğru 
şekilde uygulanması gerekmektedir”
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ROBİN VAN PERSİE
Eşi müslüman olan Robin Van Persie, ken-

disini herhangi bir dine yakın görmediğini, 
hristiyan, müslüman veya yahudi olmadığını 
ancak hayatını eşi dolayısıyla müslüman gibi 
yaşadığını söylemişti.

NİCOLAS ANELKA
Anelka, “Müslümanlığı seçmeden önce de 

bir müslüman gibi yaşıyordum. Özellikle Ra-
mazan ayında tutulan oruç beni çok etkilemişti. 
İslam’ı seçtiğimden beri hayatım çok daha 
huzurlu oldu” sözleriyle Hristiyanlıktan Müs-
lümanlığa geçişini anlatıyor.

FRANCK RIBERY
Müslüman eşiyle evlendikten sonra islami-

yeti seçen Ribery, din değiştiren futbolcular 
arasında belki de en bilineni...

ROBERTO BAGGIO
Bir Asya seyahatinden sonra budist olmaya 

karar veren Roberto Baggio, Avrupa’nın en 
büyük budizm merkezi yapmak gibi projeleri 
de bulunuyor.

DJIBRIL CISSE
Bir dönemin ünlü Fransız golcüsü Djibril 

Cisse, hristiyanken müslümanlığı ve daha son-
ra tekrar hristiyanlığı seçmişti. Jude Littler ile 
evli olduğu dönemde müslüman olan Cisse, 
boşandıktan sonra tekrar eski dinini seçmişti.

PAUL POGBA
Fransız yıldız Paul Pogba, islamı seçme 

hikayesini şu şekilde anlatmıştı: “Müslüman-
lık iyi yönde hayatıma etki etti çünkü ben 
Müslüman olarak doğmadım. Annem benim 
Müslümandı. Ancak ben herkese saygı duyarak 
büyüdüm. Müslüman birçok arkadaşımla ko-
nuşuyoruz, beraber ibadet ediyoruz. Kendimi 
farklı hissediyorum. Müslümanlık beni daha 
iyi bir insan yaptı”

BASKETBOLDA
Hava atışı1936 yılına kadar basketbol maç-

larında atılan her basketten sonra maça orta 
sahada yapılan hava atışı ile başlanırdı. 

DERBİLER
Derbi, aynı kent veya bölgedeki iki takımın 

uzun süreli karşılaşmalarından doğan gelenek-
sel rekabetidir. Bu sebeple Beşiktaş-Fenerbah-
çe-Galatasaray arasındaki karşılaşmalar derbi 
olarak kabul edilirken bu takımların Trab-
zonspor ile oynadıkları maçlar derbi sayılamaz. 

MANYAK KALECİ
Manyak kaleciLakabı (El Loko) yani 

‘Manyak’ olan Kolombiyalı kaleci Rene 
Higuita Zapata, 1990 FIFA Dünya Kupası’n-
da Kolombiya milli takımının Valderrama 
ve Asprilla ile birlikte en çok dikkat çeken 
oyuncularından biriydi. 1995 yılında Londra 
Wembley Stadyumu’ndaki İngiltere-Kolombi-
ya maçındaki akrep kurtarışıyla ünü dünyaya 

yayılmıştır. Dünyanın en çılgın kalecisi olma-
sının yanında dünyanın en golcü 4. kalecisidir.                                                                                                                                     

KUSURSUZ HAT-TRİCK (PLATİNİ)
Kusursuz hat-trickKusursuz hat-trick bir 

maçta biri sağ ayak, biri sol ayak diğeri ise 
kafa ile atılan üç gole verilen addır. Michel 
Platini, Avrupa futbol şampiyonalarında iki kez 
kusursuz hat-trick yapan ilk ve tek futbolcudur.

16 YAŞINDAN KÜÇÜKLER KATILA-
MAZ 

16 yaşından k&uuml;&ccedil;&uuml;kler 
katılamaz!Olimpiyat oyunlarına katılmak için 
en az 16 yaşında olmak gerekir. Çocukların bu 
yaşa kadar hızlı gelişimleri nedeniyle ağır ant-
renmanlar yapmalarının ciddi sakatlıklara se-
bep olduğu görülmüş ve 1997 yılında yaş sınırı 
16’ya yükseltilerek özellikle Çin gibi baskıcı 
rejimlerde çocuk sporcuların erken yaşta yarış-
tırılması engellenmiştir.

TARİHTE İLK GRAND PRİX 
Tarihin ilk motor yarışı 1894 yılında Pa-

ris-Rouen Grand Prix adıyla yapıldı. 126 
km’lik yarış 6 saat 48 dk sürdü ve ortalama hız 
sadece 19 km idi.

ELEKTRO ŞOK FUTBOLU
Ultimate Tazer Ball, ABD’de icat edilen 

futbola benzer ekstrem bir spordur. Ancak yak-
laşık 65 cm çapında büyük bir topla oynanır 
ve oyuncular elleriyle topu kontrol edebilir. 
Oyunda tüm oyuncular elektro şok cihazına 
sahiptir ve rakibi şok cihazıyla durdurup topu 
alıp gol atmak asıl amaçtır.
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PSG’nin Brezilyalı yıldızı, idol olarak 
gördüğü David Beckham’ın izinden gittiğini 
söyledi.

Kariyerini Fransa Ligue 1 ekiplerinden 
PSG’de sürdüren Neymar, İngiliz efsane fut-
bolcu David Beckham’ı kendisine rol model 
olarak belirlediğini açıkladı.

Brezilya’nın Santos ekibinde forma giyer-
ken Barcelona’nın ilgisini çeken ve kariyer 
basamaklarını tırmanarak futbol tarihinin 
en pahalı oyuncusu olan (222 milyon euro) 
Brezilyalı yıldız, David Beckham’dan ilham 
alıyor.

Otro isimli Youtube kanalında yer alan 
Legends on Legends programına konuk olan 
Neymar “Büyük bir Beckham hayranıydım. 
Gençlik zamanımda büyük oyuncuların 
hareketlerini örnek aldığımı hatırlıyorum. 
David’i tercih ettim çünkü onun topa vuruş 
tarzı, harika pasları, golleri ve saha içinde 
verdiği kararlar beni çok etkiledi” ifadelerini 
kullandı.

PSG’nin Brezilyalı yıldızı, idol olarak 
gördüğü David Beckham’ın izinden gittiğini 
söyledi.

Kariyerini Fransa Ligue 1 ekiplerinden 
PSG’de sürdüren Neymar, İngiliz efsane fut-
bolcu David Beckham’ı kendisine rol model 
olarak belirlediğini açıkladı.

Brezilya’nın Santos ekibinde forma giyer-
ken Barcelona’nın ilgisini çeken ve kariyer 
basamaklarını tırmanarak futbol tarihinin 
en pahalı oyuncusu olan (222 milyon euro) 
Brezilyalı yıldız, David Beckham’dan ilham 
alıyor.

Otro isimli Youtube kanalında yer alan 
Legends on Legends programına konuk olan 
Neymar “Büyük bir Beckham hayranıydım. 
Gençlik zamanımda büyük oyuncuların 
hareketlerini örnek aldığımı hatırlıyorum. 
David’i tercih ettim çünkü onun topa vuruş 
tarzı, harika pasları, golleri ve saha içinde 
verdiği kararlar beni çok etkiledi” ifadelerini 
kullandı.

Brezilyalı efsane oyuncu Ro-
naldinho, Arsenal’in yıldız adayı 
Martinelli’yi izlerken eski takım 
arkadaşı Ronaldo’yu anımsadığı-
nı açıkladı.

Arsenal’in geçtiğimiz yaz 
Ituano’dan transfer ettiği Gabriel 
Martinelli, Arsenal formasıyla 
son 2 maçta 90 dakika forma 
giydi ve birer gol atmayı başardı.

Henüz 18 yaşında olan Brezil-
yalı oyuncuyu Ronaldinho değer-
lendirdi. Efsanevi oyuncu, Mar-
tinelli’yi izlerken Ronaldo’yu 
anımsadığını ifade etti;

“Biz Brezilyalılar onun ge-
leceği için çok heyecanlıyız. 
Yeteneği var ama 18 yaşında 
bu kadar özgüvene sahip olmak 
başka bir şey. Bana Ronaldo’nun 
Avrupa’da 30 gol attığı ilk se-
zonunu hatırlatıyor. İnsanlar 

şöyle diyordu: 18 yaşındaki bu 
Brezilyalı çocuk kim? Topu isti-
yordu, çok koşuyordu ve hangi 
takıma karşı oynadığı önemsizdi. 
Martinelli’de de benzer bir tavır 
görüyorum. Ronaldo topa sahip 
olmak ve gol atmak istiyordu. O 
dünyanın en iyi oyuncusu olma-
ya devam etti. Bu Martinelli’nin 
de amacı olabilir.”

Martinelli, milli takımın yıl-
dızları Neymar, Gabriel Jesus ve 
Roberto Firmino’nun bulunduğu 
Brezilya kadrosuna girmek için 
biraz beklemek zorunda kalabilir 
amncak Ronaldinho 18 yaşındaki 
yıldız adayının Tite’nin uzun va-
deli planlarında olduğuna emin.

Martinelli bu sezon Arsenal 
formasıyla şimdiye kadar 3’ü lig-
de, 3’ü Avrupa Ligi’nde, 4’ü de 
Lig Kupası’nda olmak üzere 10 
gol kaydetti.

Ronaldinho: “Martinelli bana 
Ronaldo’yu anımsatıyor”

Tottenham Teknik Direktörü 
Jose Mourinho, Inter’e imza atan 
Christian Eriksen’in takımdan 
ayrılış sürecini anlattı.

Jose Mourinho, eski Totten-
ham teknik direktörü Mauricio 
Pochettino’nun ayrılışından 
sonra Christian Eriksen’in yeni 
bir sözleşme imzalamayacağını 
farkettiğini söyledi.

Inter, geçtiğimiz gün sağlık 
kontrollerinden geçirdiği Totten-
ham’ın Danimarkalı orta saha 
oyuncusu Christian Eriksen’i 
renklerine bağladı.

Mourinho, Tottenham’dan 
yaz aylarında kendisine yeni 
bir sözleşme teklifi yapılmayan 
Eriksen’in, Kasım ayında takım-
dan ayrılmaya karar verdiğini 
açıkladı:

“Uzun zamandır biliyorduk. 

Ahlaki değerlerden ötürü bir şey 
söylemedik ama geldiğim ilk 
günden itibaren bana ayrılaca-
ğını söylemişti. Ben ve Daniel 
Levy durumu akıllıca yönetmeye 
çalıştık. Eriksen’in o dönemde 
çalışma motivasyonu yoktu ama 
büyük bir profesyonellik anlayışı 
vardı.”

“Toby Alderweireld’ı da yeni 
bir anlaşmaya ikna etmeye ça-
lıştım ama bana bazı şüpheleri 
olduğunu söyledi. Eriksen de 
kararını vermişti. Ben de böylece 
o olmadan bir takım kurmaya 
çalıştım. Onu oynatmamamın 
nedeni buydu. Aynı zamanda 
Eriksen çok iyi bir profesyoneldi 
ve kulübe saygı duyuyordu. Bu-
radaki son gününe kadar takım 
arkadaşlarına yardımcı olmak 
için elinden geleni yaptı.”

Mourinho: “Eriksen’in 
ayrılacağını biliyordum”

Neymar: “Her zaman 
Beckham’ı örnek aldım”



21

Hakemler, kimseyi memnun edemiyor.
Her gün bir “Hakem” eleştirisi ve tartışma-

sı çıkıyor karşımıza.

 Hele Trabzonspor-Fenerbahçe stresi yük-
sek maçı sonrasında Başkan Ahmet Ağaoğ-
lu’nun “Hakemi de yendik” sözü, ipin ucunun 
iyice kaçtığını gösteriyor.

Nedir, hakemlerden istenen veya beklenen.
Ben şimdiye kadar kimsenin “Hakkımız 

değil idi, hakem penaltı verdi” dediğini duy-
madım. Haa, diyen olmadı mı. Tek-tük.

Her zaman tartışma konusu olan hakem-
ler için vakti zamanında günün spor bakanı 
“Formda hakemleri torbaya atalım, ve kura ile 
maçlara tayin edelim” demişti.

Eski FIFA kokartlı hakem ve televizyon 
yorumcusu, spor yazarı Erman Toroğlu da 
“Torbadan tavşan çıkacak” diye ciddi ciddi 
konuşmuştu.

Ben hala o tavşanı bekliyorum.

Şaka bir yana Bakan doğru yol göstermiş 
idi.

Şöyle ki, kaç maç var. ) maç. Bir önceki 
haftanın 9 başarılı düdüğünü torbaya atarsın. 
Maç maç çekiliş yaparsın. Haaa, önemi büyük 
maç o zaman belki inisiyatif kullanarak hake-
mi tayin edersin.

VAR’DAKİ YOK
Hakemlerin yukarıdan yönlendirildiği, her 

zaman iddia edilir. Bazı hakemlerin tuttukları 
takımın renginde gözlük taktığı söylenir. Söy-
lenir de söylenir.

Şimdi VAR diye bir kontrol odası var.

Bence tam bir çorba.
Aynı pozisyona bir maçta VAR görevlileri 

hakeme “Gel” diyor, aynı pozisyondaki başka 
maçta ses yok.

Belli bir standartı hala yakalayamadılar. 
İngiltere’de yapılan bir tartışmada, ünlü eski 
futbolcular da görüşlerini belirtmişler.

Hepsinin ortak görüşü “VAR içinde mutla-
ka futbol oynamış eski futbolcular da olmalı” 
imiş.

Bence de VAR yönetimi içinde ayağı topa 

değmiş eski topçular olmalı. Onun da suyunu 
çıkarmadan tabii ki.

 Futbol Federasyonu’nun geniş kapsamlı 
bir toplantı ile “Türk Futbolu’nun Sorunları” 
tartışılmalı.

Yoksa tartışılan konular aslında atla deve 
değil.

Yeter ki, doğru teşhis ile olaylara gidilmeli.
Tavşanı da kurtlara yedilmemeli tabii

VAR SİSTEMİ NEDİR?
Video Hakem Uygulaması, karşılaşma 

devam ederken maçın orta hakeminin karar 
vermekte güçlük çektiği bir pozisyonda ya 
da pozisyonlarda, bir başka hakemin ya da 
hakemlerin pozisyonun tekrarını video aracılı-
ğıyla izlediği ve orta hakeme yardımcı olduğu 
sisteme denmektedir.

A seviyedeki milli takımların oynadığı 
hazırlık maçlarından, alt yaş kategorilerinde 
düzenlenen turnuvalara kadar birçok farklı 
düzeyde test edilen VAR, futbol dünyasında 
uzun süredir tartışmaya yol açan pozisyonları 
ortadan kaldırmayı hedefliyor

Şapkadaki Tavşan!

Ole Gunnar Solskjaer, Man-
chester United’daki geleceğine 
dair sabır gösterilmesi gerektiği-
ni söylerken, Liverpool’u örnek 
gösterdi.

Premier Lig’de üst üste aldığı 
iki mağlubiyet sonrası geleceği 
tartışılmaya başlayan Ole Gun-
nar Solskjaer, düzeltilmesi ge-
reken birçok şey olduğunu ifade 
ederken bunun için de zamana 
ihtiyaç duyduğunu söyledi.

Gazetecilere açıklamalarda 
bulunan Norveçli teknik adam, 
“Bana göre bir şeyleri gerçek-
leştirmek için birçok yolumuz 
var. Jürgen Klopp, bugünkü 
takımını dört yılda kurdu ve şu 
an harika gidiyorlar. Bizim için 
hızlı bir düzelme olmayacak. Bir 
transfer döneminde 8-10 oyuncu 

alamayız. En başta uygulamaya 
konulan plana sadık kalmalısınız. 
İşimin içindeyken planı birçok 
kez değiştirmeyeceğim. Kulüp 
ile görüştüm ve plana sadık kala-
cağım. Tüm konuşmamız olumlu 
geçti” ifadelerini kullandı.

Aralık 2018 yılında Jose Mou-
rinho’dan boşalan teknik direk-
törlük koltuğuna getirilen Solsk-
jaer sözlerine şöyle sürdürdü:

“Taraftarlarımız ne yaptığı-
mızı biliyor. Başladığımız şeyi 
bitirmemiz gerektiğini biliyorlar. 
Antrenmanlarda her şey yolunda 
ancak kazanamadığımız için bi-
raz çökmüş durumdalar.  Ancak 
işler kötüyken biliyorsunuz ki bir 
noktada doğru gitmeye başlaya-
cak.”

Solskjaer: “Klopp takımını 
dört yılda kurdu”

Bayern Münih antrenmanında 
yaşanan gerginlikte Jerome Boa-
teng, Leon Goretzka’ya yumruk 
attı.

Bundesliga devi Bayern Mü-
nih›te takım içi kavga çıktığı 
gündeme geldi.

Bild’in haberine göre takımın 
31 yaşındaki savunma oyuncusu 
Jerome Boateng ve 24 yaşındaki 
orta sahası Leon Goretzka ara-
sında tartışma çıktı. Goretzka’nın 
antrenman esnasında Boateng’e 
sert bir müdahale uyguladığı, 
Boateng’in ise Goretzka’ya yum-
rukla karşılık verdiği belirtildi.

Kulüpten konuya ilişkin henüz 
resmi bir açıklama yapılmazken 
antrenmandan çekilen fotoğraflar 
basında büyük yankı uyandırdı.

Goretzka, daha öncesinde 
Thomas Müller ile de bir tartış-
ma yaşamıştı.

Olayın duyulmasının ardından 
hem Goretzka hem de Boateng, 
sosyal medya hesapları üzerin-
den birbirleri ile omuz omuza 
oldukları fotoğrafları paylaştı. 
Goretzka, “Futbol duygudur. 
Herkes sakin olsun, biz bir aile-
yiz” mesajına yer verirken Boa-
teng ise şunu yazdı: “Aramızda 
sorun yok, sakin olabilirsiniz!”

Boateng, Goretzka’yı 
yumrukladı!

CENGİZ 
TOKGÖZ
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Kış döneminde kesenin ağzını açan Hertha Berlin, 78 mil-
yon avroyla transfere en fazla para harcayan kulüp olarak dikkati 

çekti.
Ara transfer döneminde en fazla harcayan kulüp, Almanya Birinci 

Futbol Ligi’nde (Bundesliga) mücadele eden Hertha Berlin oldu.
İngiltere (Premier Lig), İspanya (La Liga), İtalya (Serie A), Fransa (Ligue 

1) ve Bundesliga’nın da aralarında bulunduğu Avrupa futbolunun önde gelen 
liglerinde ara transfer dönemi sona erdi.

Alman iş insanı Lars Windhorst’un, haziran ve kasım ayındaki ödemeleriyle his-
selerinin yüzde 49,9’una sahip olduktan sonra teknik direktörlüğe Jürgen Klinsmann’ın 

getirildiği Hertha Berlin, kış transfer sezonunda en fazla harcama yapan takımlar arasında 
başı çekti.

Bundesliga’nın 19. haftasının ardından düşme hattının yalnızca 5 puan üstünde yer alan baş-
kent ekibinin kasasından, transfer ettiği 4 isim için 78 milyon avro çıktı.

Transfermarkt’ın verilerine göre Hertha Berlin, Krzysztof Piatek için Milan›a 27, Lucas Tousart için 
Olympique Lyon’a 25, Matheus Cunha için Lepizig’e 15 ve Santiago Ascacibar için Stuttgart’a 11 milyon 

avro ödedi.
Hertha Berlin’den sonra ocak ayında en fazla para harcayan kulüpler, bu sezon liglerinde şampiyonluk yarı-

şının çok uzağında kalan Napoli ve Monaco oldu.
Serie A ekiplerinden Napoli, 65,5 milyon, Ligue 1’de mücadele eden Monaco ise 62 milyon avroyu gözden çıkar-

dı.
Kış döneminin en flaş transferine ise Portekiz kulübü Sporting Lizbon’un orta saha oyuncusu Bruno Fernan-

des’i renklerine bağlayan İngiltere Premier Lig takımlarından Manchester United imza attı.
25 yaşındaki futbolcunun transferi için Sporting Lizbon’a 55 milyon avro bonservis bedeli ödeyen Man-

chester United’ın ayrıca başarıya göre 25 milyon avroluk ek ödeme de yapabileceği açıklandı.
Serie A lideri Juventus ve İngiltere Premier Lig’de UEFA Şampiyonlar Ligi’ne katılma mücadelesi 

veren Tottenham da yaptığı yüksek bonservis bedelli transferlerle dikkati çekti.
Juventus, Atalanta’dan Dejan Kulusevski’yi 35 milyon, Tottenham ise PSV’den Steven Ber-

gwijn’i 30 milyon avro karşılığında kadrosuna kattı.
Yayın hakkı, lisanslı ürün ve tribün gelirleri sayesinde ekonomik açıdan dünyanın en 

büyük futbol ligi olan İngiltere Premier Lig, kış transfer dönemindeki transfer giderleri 
sıralamasında uzun yıllardır elinde tuttuğu liderliği, 2019-20 sezonunda da korudu. 

Ocak ayı boyunca 221,6 milyon avroluk transfer harcaması yapan Premier 
Lig kulüplerini, Serie A (214,35 milyon avro) ve Bundesliga (195,95) iz-

ledi.
Borçları ve UEFA’nın finansal fair play kriterleri nedeniyle zor 

günler geçiren Süper Lig kulüpleri ise 5,1 milyon avroluk transfer 
harcaması yapabildi.

Hertha Berlin 
Transferde Devleri 

Geride Bıraktı
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VOLKAN DEMİREL:
Fenerbahçe’nin efsane kale-

cisi kısa süre önce emekli oldu. 
Fenerbahçe’ye 2002 yılında Kar-
talspor’dan transfer olan Volkan 
Demirel, aileden Fenerbahçeliydi 
ve gerçekten tuttuğu takıma trans-
fer oldu.

ALEXANDER ARNOLD: 
Liverpool Arnold’u kendi 

altyapısından çıkardı. Arnold 
da aileden gelen bir Liverpool 
taraftarı. Ailesi onu genç yaşta 
Liverpool’un altyapısına yazdırdı. 
Alexander Arnold, bugün dünya-
nın en iyi sağ beklerinden biri.

INIESTA:  
Iniesta gerçek bir Barcelonalı 

olarak doğdu. Barcelona altyapı-
sına yazıldığında belki o bile bu 
kadar büyük bir kariyer beklemi-
yordu. Iniesta bir Barcelona efsa-
nesi oldu ve veda ettiğinde Camp 
Nou’dan zor ayrıldı. 

MARCELO: 
Marcelo Real Madrid’e çok 

genç yaşta transfer oldu. Marce-
lo Brezilya’da yetişti. Her genç 
futbolcunun hayallerini süsleyen 
büyük takımlardan biri olan Real 
Madrid’i tutuyordu.

EMRE AKBABA:  
Alanya’dan Galatasaray’a 

transfer oldu ve tuttuğu renklere 
kavuştu. Şanssızlıklar peşini bı-
rakmadı ve çok sık sakatlandı.

ÖMER BAYRAM: 
Ömer Bayram küçüklüğünden 

beri Galatasaray›ı tutuyordu. 
Ömer Akhisar›dan Galatasaray›a 
transfer olarak bu hayalini ger-
çekleştirdi. Galatasaray›ın yeni 
sezonda birçok maçında 11›de 
başladı.

NEYMAR:  
Neymar iki takımı birden tutu-

yordu. Amacı İspanya’nın büyük 
takımlarında oynamaktı. Küçük-
ken onunla yapılan bir röportajda 
Barcelona ve Real Madrid’de oy-
namak istediğini belirtmişti. Bar-
celona’da oynadı ve hayallerini 
gerçekleştirdikten sonra takımdan 
ayrılmıştı. Bir diğer hayali Real 
Madrid’de de hala oynayabilir... 
Şu anda PSG’de forma giyiyor.

YUSUF YAZICI: 
Trabzon’un ara mahallelerinde 

futbol oynayarak büyüdü. Her 
Trabzonlu genç gibi o da Trab-
zonspor sevdalısıydı. Hayallerini 
gerçekleştidi ve Trabzon’dan Av-
rupa’ya açıldı. Şu anda Lille’de 
oynuyor.

Bu sezon ligde harikalar ya-
ratıyor. Havadan ve yerden gol 
vuruşları mükemmel, sürekli oyu-
nun içinde ve kendine pozisyon 
yaratıyor.

Vedat Muriqi’nin transfer sü-
reci çok zorlu geçti. Fenerbahçe 
ve Galatasaray arasında son anda 
Fenerbahçe’ye imza attı. Vedat, 
tuttuğu takıma transfer oldu. Ço-
cukluğunda tuttuğu takım Fener-
bahçe›ydi. Muriqi, Kosova Fener-
bahçeliler Derneği üyesi.

MATTHİJS DE LIGT:
Hollandalı Ajax’ta yetişti an-

cak onun kahramanı Juventus’tu. 
İmza töreninde “2006’dan itiba-
ren Fabio Cannavaro’ya hayran 
oldum, her zaman Juventus’u 
sevdim, her zaman hayranı ol-
dum” dedi. 

SADIK ÇİFTPINAR: 
Fenerbahçe’nin Malatya’dan 

aldığı Sadık, Galatasaray altyapı-
sında oynadı. Ancak küçüklüğün-
den beri Fenerbahçe’yi tutuyordu 
ve tuttuğu Fenerbahçe’ye transfer 
oldu.

KÜÇÜKKEN 
TUTTUĞU 

TAKIMLARA 
TRANSFER OLAN 

FUTBOLCULAR
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Borussia Dortmund’un Köln’ü 
5-1 mağlup ettiği maçta 2 gol 
kaydeden Erling Haaland, Bun-
desliga tarihine geçmeyi başardı.

Bundesliga’nın 19. haftasında 
Borussia Dortmund, sahasında 
ağırladığı Köln’ü Raphael Guer-
reiro, Marco Reus, Jadon Sancho 
ve Erling Haaland’ın (2) golle-
riyle 5-1 mağlup etti.

Dortmund’un RB Salz-
burg’tan kadrosuna kattığı Ha-
aland, çıktığı ilk 2 Bundesliga 

maçında toplam 5 gol atan ilk 
futbolcu olarak lig tarihine geçti.

Üstelik Norveçli yıldız bu 5 
golü sahada kaldığı 57 dakika 
içerisinde kaydetti.

Her iki maçta da kulübeden 
oyuna dahil olarak gollerini atan 
Haaland, ilk olarak Augsubrg 
karşısında 56. dakikada oyu-
na girmiş ve 34 dakika içinde 
hat-trick yapmıştı. Köln karşısın-
da ise 65. dakikada oyuna girdi 
ve 10 dakika içinde 2 gol attı.

Erling Haaland, 
Bundesliga Tarihine Geçti!

Barcelona’nın süper yıldızı 
Lionel Messi, sportif direktör 
Eric Abidal’in takımı eleştirme-
sine sert çıktı.

Katalan devinin kaptanlığını 
da yapan Lionel Messi, bir dö-
nem takım arkadaşlığı da yaptığı 
sportif direktör Eric Abidal’in 
medya üzerinden takımın per-
formansını eleştirmesine tepki 
gösterdi.

Abidal, Sport’a yaptığı açıkla-
mada takımın Ernesto Valverde 
döneminde beklentilerin altında 
kaldığını söylemiş, “Mutsuz fut-
bolcular vardı. Mutsuz oldukları 
için yeterince çalışmıyorlardı. 
İçeride iletişim sorunu yaşanı-
yordu. Hoca ile futbolcuların 
arası iyiydi ama eski bir futbolcu 
olarak bazı şeyleri sezebiliyorsu-
nuz. Yönetime düşündüklerimi 

anlattım. Bir karar almalıydık” 
ifadelerini kullanmıştı.

Valverde geçtiğimiz ocak 
ayında kovulmuş yerine ise Qu-
ique Setien getirilmişti.

Ancak Abidal’in bu açıklama-
ları takım kaptanı Lionel Mes-
si’nin hoşuna gitmedi.

Instagram hesabından bir 
açıklama yapan Arjantinli yıl-
dız, “Böyle şeyleri sevmiyorum. 
Herkes kendi işinin sorumluluğu 
bilmeli ve buna göre davranmalı. 
İyi oynamadığımız zaman bunu 
sahadaki futbolcular olarak ilk 
biz kabul ediyoruz. Eğer futbol-
cular hakkında konuşacaksanız 
isim vermelisiniz. Çünkü bu şe-
kilde herkesi töhmet altında bı-
rakıp doğru olmayan söylentileri 
besleyip yaymış oluyorsunuz” 
diye konuştu.

Barcelona’da kriz! Messi, sportif 
direktör Abidal’e sert çıktı

Şilili eski futbolcu Ivan 
Zamorano, vatandaşı Arturo 
Vidal’in yeni sezonda Inter’de 
forma giyeceğini söyledi.

Inter devre arası transfer 
döneminde Barcelona forması 
giyen Arturo Vidal için girişimde 
bulunmuş ancak transfer gerçek-
leşmemişti.

Bir dönem Inter forması giyen 
eski futbolcu Ivan Zamorano, 
Vidal’in gelecek sezon Alexis 
Sanchez ile birlikte Inter’de oy-
nayacağını açıkladı.

Elbette bunun gerçekleşebil-
mesi için Inter’in aynı zamanda 
Sanchez’in bonservisini de alma-
sı gerekiyor.

Konuyla ilgili açıklamalarda 
bulunan Zamorano, “Sanchez’in 
Manchester United’la sözleşmesi 
var ancak nerede mutluysa orada 
oynamalı. Bence Inter’de kalma-
lı. Kalırsa kendisi gibi başka bir 
Şilili (Vidal) oynama şansı bula-
cak” diye konuştu.

İki futbolcunun yeni sezonda 
Inter’de buluşma ihtimallerinin 
yüksek olduğunu söyleyen Za-
morano, “Bu konuda iyimserim 
diyelim. Ama bu tahminden iba-
ret değil. Bilgi de aldım” ifadele-
rini kullandı.

Inter yöneticisi Beppe Marotta 
daha önce Vidal ile ilgilendikle-
rini duyurmuştu.

Zamorano: “Vidal gelecek sezon 
Inter forması giyebilir”

Douglas Costa: “Şampiyonlar Ligi 
şampiyonluğu yaşamak istiyorum”

Juventus’un 29 yaşındaki 
oyuncusu Cristiano Ronaldo’dan 
bir şeyler öğrenmeye odaklan-
dığını ve hedefinin Devler Ligi 
şampiyonluğu olduğunu söyledi.

Douglas Costa, DAZN Brezil-
ya’ya yaptığı açıklamada Juven-
tus’ta harika bir takım atmosferi 
yakaladıklarını belirtti.

2017-18 sezonunda Bayern 
Münih›ten kiralık olarak Juven-
tus’a gelen ve ardından Torino 
devi tarafından bonservisiyle 
transfer edilen Brezilyalı oyuncu, 
Juventus forması ile Şampiyon-
lar Ligi şampiyonluğu yaşamayı 
istediğini söyledi.

Costa, yaptığı açıklamada “Şu 
an Juventus’tan ayrılmam imkan-
sız gibi gözüküyor. Çünkü bura-
da harika bir atmosfer yakaladık. 
İlk geldiğimde zordu. Çünkü 
İtalya›da futbol oldukça farklı. 
Taktiksel oyun çok ön planda.” 
şeklinde konuştu.

Cristiano Ronaldo ile ilişkisi 
hakkında da konuşan oyuncu 
“Cristiano’dan sürekli bir şeyler 
öğrenmeye çalışıyorum. Dünya-
nın en iyi oyuncularından birine 
sahibiz. Eğer ben ve Dybala yüz-
de yüzümüze çıkabilirsek olduk-
ça yükseleri hedefleyebiliriz.”

“Juventus, Şampiyonlar Ligi 
şampiyonluğunu hedefliyor. Za-
ten bu yüzden buraya geldim. En 

büyük hedefimiz o kupayı kaldır-
mak.” ifadelerini kullandı.

Bayern Münih›te Pep Guardi-
ola ile birlikte çalışmanın kendi-
sine önemli katkılar sağladığını 
de sözlerine ekleyen Douglas 
Costa, “Guardiola, benim farklı 
bir şekilde yetişmemi sağladı. 
Beni transfer etmek istediğinde 
bana ‘Senin futbol kariyerini 
planlamak ve sana bu oyunu 
oynamayı öğretmek istiyoruz. 
Bizimle misin?’ diye sormuştu. 
Ben de buna hazır olduğumu 
söylemiştim.”

“Ama oradaki kariyerim be-
nim için oldukça üzücü geçti. 
Çünkü çok iyi bir oyuncu gru-
buna sahiptik ve herkes çok iyi 
oynuyordu. Kariyerimde daha 
güçlü, daha teknik bir takımda 
forma giymedim. Elbette Juven-
tus’ta da çok iyi bir kadromuz 
var. Ama o takım benim için en 
üst seviyeydi.” dedi.



TFF’nin “Türkiye Futbol Oy-
nuyor” projesi kapsamında des-
tek verdiği Bedensel Engelliler 
Spor Federasyonu bünyesindeki 
Ampute Futbol Milli Takımımı-
zın, 2020 Avrupa Futbol Şam-
piyonası’ndaki (EURO 2020) 
rakipleri belli oldu.

Şampiyonaya ev sahipliği 
yapacak Polonya›nın Krakow 
şehrinde yapılan kura çekimine 
seri başı olarak katılan Milliler, 
D Grubu›nda İtalya, Gürcistan 
ve Hollanda ile eşleşti.

Kura çekimine; TFF En-
gelliler Koordinasyon Kurulu 
Başkanı Ömer Gürsoy, Türkiye 
Bedensel Engelliler Spor Fe-
derasyonu Başkanı Arif Ümit 
Uztürk, Ampute Futbol Milli 
Takımı Teknik Direktörü Osman 
Çakmak katıldı.

13-20 Eylül tarihlerinde ya-
pılacak şampiyonada 16 ülke, 4 
ayrı grupta yer alacak. Gruplarını 
ilk 2 sırada tamamlayan takım-
lar, çeyrek finale yükselecek.

Gruplarda eşleşmeler şu şekil-
de oluştu:

A Grubu: Polonya, İspanya, 

Ukrayna, İskoçya
B Grubu: İngiltere, Fransa, 

Yunanistan, Azerbaycan
C Grubu: Almanya, Belçika, 

İrlanda, Rusya
D Grubu: Türkiye, İtalya, 

Gürcistan, Hollanda
Polonya Milli Takımı ve Ba-

yern Münih›in efsane futbolcusu 
Robert Lewandowski şampiyo-
nanın tanıtım yüzü olarak belir-
lendi.

TFF’yi kura çekiminde temsil 
eden Ömer Gürsoy, Polonya Fut-
bol Federasyonu Başkan Yardım-
cısı Marek Kozminski ve UEFA 
Sosyal Sorumluluk Müdürü Pat-
rick Gasser ile bir araya gelerek 
fikir alış verişinde bulundu.

Lukaku, Kırmızı Şeytanlar›da, 
Portekizli teknik adama ‘istediği 
oyuncuların’ verilmiş olması 
durumunda daha başarılı olacağı-
nı itiraf etti.

Manchester United’ın eski 
futbolcusu Romelu Lukaku, eski 
teknik direktörü Jose Mourin-
ho’nun o dönemde daha fazla 
destek bulabileceğini söylerken, 
Inter’e neden gittiğini de anlattı.

Belçikalı futbolcu, Sky 
Sports’a verdiği demeçte, Mou-
rinho’nun Manchester United’da 
yeterli destek görmediğini itiraf 
ederken, şimdiye kadar çalıştığı 
en iyi teknik direktörleri sıraladı:

“Roberto Martinez, Ronald 
Koeman ve şimdi Antonio Con-
te. Ayrıca Jose Mourinho, iste-
diği oyunculara sahip olsaydı en 
iyi performansını gösterirdi.”

“Steve Clarke, en büyük payı 
ona vermeliyim. Bana 19 yaşın-
dayken Premier Lig’de oynama 
fırsatı verdi. Anderlecht’teki ilk 
hocam Ariel Jacobs, daha 16 
yaşıma girmeden beni oynattı. 

Okuldayken beni arayıp, ‘Buraya 
gelmen lazım, as takımla oyna-
yacaksın’ dedi ve hemen forma 
şansı verdi. Onlara sonsuza dek 
saygı duyacağım.”

“Her zaman açık fikirli biri 
oldum ve futbolcu olarak hocala-
rımın isteklerini yerine getirdim. 
Onlarla hiçbir problem yaşama-
dım. Bu benim profesyonelliğimi 
ve çalışma azmimi gösteriyor.”

26 yaşındaki yıldız, Inter ile 
anlaşmaya varmadan çok önce 
Manchester United’dan ayrılma 
kararı aldığını söylerken, “Geç-
tiğimiz yıl profesyonal hayatım 
açısından oldukça zordu çünkü 
işler istediğim gibi gitmiyordu ve 
ben de performansımı gösteremi-
yordum. Bu yüzden neyin doğru 
gitmediğini düşündüm ve yeni 
bir macera zamanının geldiğini 
fark ettim. Mart ayı gibi kararımı 
verdim ve teknik direktörün oda-
sına gidip bunu açıkladım. Sanı-
rım doğru kararı verdim. Man-
chester United da bir değişime 
giderek genç oyuncularına yer 
açtı. Bence ikimiz de kazandık” 
ifadelerini kullandı.

25

2020 Avrupa Ampute 
Futbol Şampiyonası’nda 

rakipler belli oldu

Lukaku: “Mourinho, 
Man United’da istediği 

oyunculara sahip değildi”
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Naci Ünüvar Ajax A takımında 
ilk golünü atarak Ajax’ın en genç 
gol atan ikinci oyuncusu oldu. 

NACİ ÜNÜVAR’ın HEDEF-
LERİ, HAYALLERİ, SEÇİM-
LERİ

Ajax’ta forma giyen Türk 
oyuncu Naci Ünüvar, karakteri, 
kimliği, yaşadıkları, hedefleri ve 
gelecekteki milli takım seçimiyle 
ilgili konuştu. 

“ELEŞTİRİLERİ UMURSA-
MIYORUM”

“Eleştirilerle nasıl başa çıkıyor-
sun?”

- Umursamıyorum. Kibirli biri 
değilim ama eğer koşmaz, müca-
dele etmezsem onların haklı ol-
duğunu düşünürüm. Ben yetenek-
lerimi, kalitemi biliyorum. Ben, 
“Çıkar 2 hafta boyunca gollerimi 
atar, asistlerimi yaparım, sonra 
keyfime bakarım.’ diyen biri de 
değilim. İki kez milli takım teknik 
direktörüyle konuştum. Bana bu 
konuda yardımcı oluyor. “Endi-
şelenme, sıkı çalışmaya devam 
et bazen her oyuncunun kötü 

zamanları olur.” dedi. Ajax’tan 
ve Hollanda milli takımından da 
arkadaşlarım bana yardım ediyor.

“ BABAM KENDİNİ KAY-
BETME NACİ’ DEDİ”

“Bir insan olarak Naci Ünü-
var’ı tanıyalım. Zaandam’dan çı-
kan bir çocuksun ve instagram’da 
123 bin takipçin var. Hayatın 
nasıl geçiyor?”

- Başlarda, ‘Nasıl bu kadar 
takipçim olabilir ki?’ diye düşü-
nüyordum. Sonra, Zaandam’da 
sokakta tanınmaya başladım. 
Çocuklar benimle fotoğraf çek-
tirmeye başladı. ‘İyi gidiyorsun 
Naci’ dedim kendi kendime. Şan 
şöhret biraz daha artınca, babam 
beni uyardı. “İnsanlar seninle 
birkaç fotoğraf çektirdi diye sakın 
kendini kaybetme. Yaptığın işe 
yüzde 100’ünü ver.” dedi. Ondan 
beri, biraz daha ayık bir gencim. 
Bir anda değişecek değilim. Ben 
böyle biri değilim.”

 “ALLAH’A DUA EDER, 
GÜÇLENİRİM”

“İnsan olarak nasıl birisin?”
Etrafımdaki insanlara değer ve-

ren biriyim. Ailemle çok yakınım. 
Onlarla her gün konuşmazsam 
rahat edemem. Şu an evden çok 
uzaktayım ve bu nedenle onları 
çok özlüyorum. Ayrıca, inancım 
benim için çok önemli. Müslüma-
nım ve her cuma günü mutlaka 
Zaandam’daki camiye giderim. 
Namaz bana güç veriyor. Her 
maçtan önce Allaha dua eder ve 
güçlenirim.

HOLLANDA MI, TÜRKİYE 
Mİ?

“Gelecekte Hollanda mı yoksa 
Türkiye Milli Takımı’nı mı seçe-
ceksin?”

- Bunu hiç düşünmedim. Han-
gisini tercih edeceğim hakkında 
da şu an için bir düşüncem yok. 
Benim futbolumu geliştirmeye 
odaklanmam gerekiyor. Gelecekte 
ne olur, ne karar alınır gerçekten 
bilmiyorum. “Maçtan önce ve her 
maçtan sonra Allah’a dua ederim 
ve güçlenirim.”

Kaynak: Sporx

NACİ ÜNÜVAR, 
AJAX TARİHİNE 

GEÇTİ
Naci Ünüvar: 

“Her maç öncesi 
Allah’a dua eder, 

güçlenirim”
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